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Pohľad na historické centrum Košíc (Zdroj: Wikimedia Commons/Patrick Hendriksen)

# Košice, druhé najväčšie mesto Slovenska a bývalé Európske hlavné mesto kultúry z roku 2013, sa môžu pýšiť historickými pamiatkami
aj modernými atrakciami. Metropola východu ponúka pestrú paletu zážitkov pre všetky vekové kategórie. Poď s nami preskúmať, čo toto
dynamické mesto skrýva.

Najlepšie miesta

Heringeš

Ak túžiš vidieť košickú panorámu, zájdi na Heringeš. Miestni sa dostanú hore raz-dva, no keď sa sem chystáš prvýkrát, odporúčame
obrniť sa dávkou trpezlivosti. Aj s navigáciou to nebudeš mať celkom jednoduché.

Najprv ťa zavedie do obytnej časti, kde nadobudneš pocit, že určite nie si na správnej ceste. Opak je ale pravdou. Po kľukatej jazde sa
dostaneš na lúčku, ktorá je prekvapivo frekventovaným miestom.

Väčšinou sa tam zašívajú zaľúbenci na zadných sedadlách auta, ale v správnom počasí by sa sem dalo zájsť aj na piknik. To už je len na
tebe. No pokochať sa výhľadom, aspoň na kratšiu chvíľu, sa rozhodne oplatí. Západ slnka je samozrejme bonus.

Nová terasa

Ideálny tip na mestskú prechádzku. Táto oblasť rozpráva príbeh mesta, ktoré si váži svoju históriu a zároveň s nadšením kráča do
budúcnosti. Z Novej terasy uvidíš modernú časť mesta, vrátane nových obytných a obchodných komplexov, teda znak dynamického
rozvoja Košíc, ale aj historické centrum a jeho dominanty. Na všetko sa občas treba pozrieť z novej perspektívy.

A post shared by Košice mojimi očami (@kosice_mojimi_ocamii)

Nad Jazerom

V tejto mestskej časti sa nachádza košické jazero, ktoré je ideálnou voľbou, ak si chceš užiť kúsok prírodnej krásy v meste. Z vyvýšených
miest okolo jazera môžeš obdivovať pokojné vodné plochy a člnky.

Jazero je obľúbené aj vďaka širokej škále rekreačných možností. Okrem kúpania a opaľovania si môžeš aj zašportovať. Obľúbenými
vodnými športmi sú člnkovanie, windsurfing či paddleboarding.

V okolí jazera sú vybudované cyklotrasy a chodníky, ktoré sú ideálne pre pešiu turistiku a cyklistiku. A ako lepšie zakončiť deň plný
fyzickej aktivity než krásnym výhľadom?

Mostík pod vyhliadkovou vežou

Mostík sa nachádza v lesoparku nad mestom, v blízkosti známej vyhliadkovej veže Hradová. Tento lesopark je ľahko dostupný z centra
Košíc, či už autom, bicyklom alebo pešo. Výstup k veži a mostíku je súčasťou populárnej turistickej trasy, ktorá vedie cez malebné lesy a
ponúka návštevníkom množstvo príležitostí obdivovať prírodu.

Je to malá stavba s osobitým čarom, postavená z dreva a kamenia, čo mostu dodáva rustikálny vzhľad a dokonale tak zapadá do svojho
prostredia.

Turisti a miestni sem chodia na prechádzky, zabehať si či bicyklovať. Ak hľadáš pokoj a relax, mostík je perfektným miestom na
meditáciu, čítanie knihy, alebo si tu jednoducho vychutnáš ticho a krásy prírody.

Myšlianská vyhliadka

Mestské výhľady strieda kratučký chodník korunami stromov. Po vstupe do obce Vyšná Myšľa sa vydaj doprava a podľa tabúľ sa
dostaneš na parkovisko. Odtiaľ vedie nenáročná, približne 20-minútová prechádzka prírodou. Po mestských panorámach to bude
príjemná zmena. Tu si vychutnáš len stromy a ticho.

Toto miesto ťa môže osloviť hlavne vtedy, ak si príležitostný turista. Okolie totiž ponúka neveľký turistický okruh skladajúci sa aj z
kovových rebríkov. Cieľovou destináciou je tu rieka Oľšava.

A post shared by Košice mojimi očami (@kosice_mojimi_ocamii)
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Oáza prírody a vzdelania

Botanická záhrada Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach je najväčšou na Slovensku a jedným z najkrajších prírodných
pokladov mesta. Nachádza sa na svahoch kopca Bankov, len pár kilometrov od centra Košíc a ponúka jedinečnú príležitosť objavovať
bohatstvo rastlinnej ríše.

A post shared by Botanická záhrada UPJŠ (@botanical_garden_upjs_kosice)

Slúži nielen ako miesto pre oddych a rekreáciu, ale aj ako významné vzdelávacie a výskumné centrum. Pýši sa bohatými zbierkami
rastlín, ktoré sú rozdelené do niekoľkých tematických expozícií. Medzi najzaujímavejšie patrí Japonská záhrada, či tropická a subtropická
expozícia.

Aktuálne je veľkým lákadlom výstava živých motýľov z exotických trópov. Ak ťa fascinujú živočíchy, ktoré u nás len tak neuvidíš, nenechaj
si ujsť túto príležitosť. Výstava prebieha až do 3. júla 2024.

A post shared by Botanická záhrada UPJŠ (@botanical_garden_upjs_kosice)

Park ako z rozprávky

Berčiansky park je pokojným miestom, kde tiež môžeš vypnúť a trochu zrelaxovať. Jeho dominantou je jazierko, domov kačiek, labutí aj
divých husí. Vysoké stromy v okolí ti poskytnú osviežujúci chládok, odkiaľ budeš môcť nerušene pozorovať jazierko s okolitou faunou a
flórou.

Kultúra a história mesta

Gotický poklad v centre

Toto srdce mesta je najdlhšou pešou zónou na Slovensku. Je plná historických budov, kaviarní, reštaurácií a obchodov. Ideálne miesto
na prechádzku a ochutnávku mestskej atmosféry. Na jej južnom konci sa nachádza Dóm svätej Alžbety, najväčšia gotická katedrála na
Slovensku, ktorá ťa ohromí svojou architektúrou aj interiérom. Navyše je to ozaj fotogenické miesto.

A post shared by B A L O N. s k (@balonyvkosiciach)

Kaplnka s fontánou

Gotická kaplnka svätého Michala je súčasťou historického centra Košíc a veľkým lákadlom je práve vedľajšia fontána. Podobne ako
mnohé historické fontány v európskych mestách, aj táto má nielen estetický, ale aj symbolický význam. Voda, ktorá v nej prúdi,
symbolizuje život, čistotu a obnovu.

Je miestom stretnutí a oddychu, ale pravidelne sa tu tiež organizujú koncerty, trhy, výstavy a iné verejné akcie, čo oživuje tento historický
priestor.

A post shared by Kosice Vibes (@kosice_vibes)

Dolná brána

Pod týmto názvom nájdeš v Košiciach podzemný archeologický komplex mestského opevnenia z 13. storočia. Z náhodne objaveného
miesta počas rekonštrukcie dlažby Hlavnej ulice je dnes jedinečná atrakcia, ktorá láka množstvo návštevníkov.

Ukážka histórie však ide s dobou a prezentuje sa tu moderným spôsobom. Ak čakáš bežné prednášky a nudnú prehliadku priestorov,
budeš prekvapený. Expozícia je plná multimediálnych prezentácií a dočkáš sa aj interaktívnych prvkov, ktoré zabavia a rovnako aj
poučia. Kto povedal, že história sa nedá vnímať moderným okom a zaujímavým spôsobom, nebol ešte v Dolnej bráne.

A post shared by Košice mojimi očami (@kosice_mojimi_ocamii)

Kultúrne centrum

Košice s titulom Európske hlavné mesto kultúry vybudovali aj nové kultúrne centrum – zo starých kasární vznikol populárny Kulturpark.
Trojhektárový vojenský areál je zasadený do pekného historického parku a pozostáva z niekoľkých budov.

V hlavnej budove sú dve multifunkčné hlavné sály, určené na koncerty, divadelné predstavenia, prednášky, konferencie, dve menšie
multifunkčné tanečné sály, priestory so zvukovým a videoštúdiom. Samostatnú časť tvorí Galéria.

A post shared by Tomas Demeter (@tommymedia2287)
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Keď príde rad na umenie

Ak sa chceš dozvedieť viac o živote na východe Slovenska, môžeš navštíviť Východoslovenskú galériu, ktorú takisto nájdeš na Hlavnej
ulici. Ak však miluješ umenie, určite neobíď ani Kunsthalle Košice, ktorá vznikla z pôvodnej krytej plavárne. Konajú sa tu nielen rozličné
výstavy súčasných vizuálnych umelcov zo Slovenska aj zahraničia, ale aj podujatia, napríklad módne prehliadky.

Vyhladlo ti po potulkách mestom?

Nico bistro & caffe

Reštaurácia na Hlavnej ulici má výhodnú polohu hneď v centre. Dostaneš sa k nej ľahko aj pešo alebo mestskou hromadnou dopravou.
Interiér reštaurácie je moderne zariadený, s dôrazom na eleganciu a komfort.

A post shared by ἓ�ἓ�ἓ�ἓ� bistro & café, Košice (@nico_kosice)

Kombinácia prírodných materiálov, jemného osvetlenia a štýlového nábytku vytvára príjemnú atmosféru, ktorá je ideálna pre rôzne
príležitosti, od romantických večerí po obchodné stretnutia. No prídu si tu na svoje aj študenti, ktorí sa tu môžu učiť. Ak si typ, ktorý
nevydrží sedieť v depresívnom tichu internátnej izby, Nico je miesto pre teba.

Kombinuje modernú európsku aj svetovú kuchyňu, pričom sa zameriava na čerstvé, sezónne a lokálne suroviny. Menu je starostlivo
zostavené a pravidelne aktualizované, aby odrážalo najnovšie gastronomické trendy a sezónne produkty.

Košické Taliansko

Reštaurácia Peppe’s je ideálnym miestom pre všetkých milovníkov talianskej kuchyne. Ponúka autentické menu a dobrú atmosféru. Či už
plánuješ rodinnú oslavu, romantickú večeru alebo stretnutie s priateľmi, Peppe’s je miesto, kde sa budeš cítiť skvele.

A post shared by Peppe's (@peppes_kosice)

V ponuke nájdeš tradičné talianske antipasti, ako sú bruschetta s čerstvými paradajkami a bazalkou, carpaccio z hovädzieho mäsa alebo
rôzne druhy syrov a údenín. Taktiež si tu vyberieš zo širokej ponuky cestovín, chutnej pizze a ďalších špecialít. Už k tomu len pridaj vínko
alebo vychladené prosseco a nezabudnuteľný zážitok je zaručený.

A post shared by Peppe's (@peppes_kosice)

Z Talianska do Mexika

Obe krajiny nájdeš doslova pár krokov od seba. Oproti Peppe´s sa ti naskytnú celkom iné príchute v jedlách. Košice sú domovom
mnohých kulinárskych pokladov, medzi ktorými vyniká reštaurácia La Hacienda. Prináša autentické chute a vône Mexika priamo do srdca
východného Slovenska.

A post shared by La Hacienda Košice (@lahaciendakosice)

Interiér je inšpirovaný mexickou architektúrou a dizajnom, každý kúsoček zdobia pestrofarebné dekorácie. V ponuke hlavných jedál
nájdeš klasické mexické špeciality ako tacos, burritos, enchiladas a fajitas. Každé jedlo je pripravené s autentickými koreninami a
ingredienciami, čo zaručuje ich pravú mexickú chuť. Výborne sa tu však najedia aj vegetariáni.

A post shared by La Hacienda Košice (@lahaciendakosice)

Pokračovanie v Amerike

Charakteristickým americkým dezertom sú donuty. Tie si našli cestu až do Košíc pod názvom La Donuteria. Táto prevádzka ponúka
široký výber chutných a krásne ozdobených šišiek, ktoré potešia nielen chuťové poháriky, ale aj oči.

A post shared by Kasia (@ibywaitak)

San domenico caffe & bar

Zatúžil si po lahodnej káve, vynikajúcich zákuskoch či sviežej limonáde? Na Alžbetinej ulici si na správnej adrese. Táto poloha je ideálna
pre tých, ktorí si chcú vychutnať šálku kvalitnej kávy počas prechádzky po historickom centre mesta.

A post shared by Domenico Cafe & Bar (@sandomenicocaffe)
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Kaviareň ponúka aj široký výber chutných jedál a dezertov, ktoré dopĺňajú kávový zážitok. Môžeš sem prísť aj na raňajky. V ponuke
nájdeš čerstvé croissanty, bagely, sendviče a ovocné misy. San Domenico je tiež známe svojimi vynikajúcimi dezertmi. Medzi
najobľúbenejšie patria domáce koláče, tiramisu, panna cotta a rôzne druhy pečiva.

Ak máš vlastné tipy, čo treba vidieť, zažiť a ochutnať v Košiciach, nezabudni sa podeliť v komentári.

Sleduj náš Instagram

Zdroj: hashtag.sk

Autor: Design | | kennymax | , Coding | | Webikon || Petra M || Webikon.sk
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Päť rokov Zuzany Čaputovej: Odborníci hodnotia jej najsilnejšie aj najslabšie momenty  
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Vymenovala piatich premiérov aj úradnícku vládu. Krajinu sprevádzala v časoch, keď sa jedna kríza striedala s druhou. Zuzana Čaputová
končí na poste prezidentky. Hoci sa odborníci zhodujú, že úrad zastávala dôstojne, je vidieť, že nemala politické skúsenosti a má toho
„plné zuby“.

Prezidentke Zuzane Čaputovej sa skončil päťročný mandát a v Prezidentskom paláci ju vystrieda Peter Pellegrini. Oficiálne sa stane
šiestym prezidentom Slovenskej republiky po inaugurácii v sobotu 15. júna.

Čaputovej „päťročnica“ bola sprevádzaná dramatickými momentmi aj politickou nestabilitou. Vymenovala až päť premiérov vrátane
úradníckej vlády, čo sa stalo v histórii Slovenska prvýkrát.

Počas posledných piatich rokov sme zažili pandémiu, vypuknutie vojny na Ukrajine, pád vlády aj parlamentné voľby v extrémne vypätej
atmosfére. Politológovia vybrali najdôležitejšie momenty úradovania Zuzany Čaputovej a zhodnotili jej výkon na čele krajiny.

Tomáš Jahelka z Katedry politológie Trnavskej univerzity hovorí, že Zuzana Čaputová zvládla výkon prezidentky dôstojne a v porovnaní
s predchodcami najlepšie zastupovala tento post.

Politológ z Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach Alexander Onufrák zasa vyzdvihuje sľub, ktorý Čaputová
dala, keď sa ujala funkcie. V inauguračnom prejave vytýčila, že ponúka rozum, srdce i ruky. Neprišla vládnuť, ale slúžiť občanom.

Podľa politológa presne toto počas piatich rokov ponúkla. „Bola dôstojným reprezentantom štátu, na čele ktorého stála počas stretnutí s
najvplyvnejšími ľuďmi tejto planéty, ale rovnako aj počas stretnutí s bežnými ľuďmi na ulici či v prírode. Do slovenskej politiky vniesla
šarm i noblesu,“ konštatuje Onufrák.

Podľa Jahelku bola Čaputovej najsilnejšia stránka jasná zahranično-politická orientácia v prospech a v záujme Slovenska.

„To sa potvrdilo aj v súvislosti s vojnou proti Ukrajine. Žiaľ, jej odchodom z postu prezidentky prichádzame o posledného reprezentanta
výkonnej moci konajúceho v oblasti zahraničnej politiky v prospech a v záujme Slovenskej republiky,“ konštatuje Jahelka.

Onufrák zasa za najsilnejšiu vlastnosť považuje ľudskosť, ktorá sa už podľa neho „nenosí“.

„Oslovenie, podanie ruky, pohladenie, pekné slovo, povzbudenie, ale aj súcit či zdieľanie každodenných radostí i starostí každému dobre
padne a o to viac, ak na tej druhej strane stojí hlava štátu. Zuzana Čaputová sa ľudskosti nemusela učiť ako iní politici, ona to proste
mala v sebe. Je to súčasť jej DNA,“ dodáva Onufrák.

Odchádzajúca prezidentka nerokovala len s politikmi a svetovými lídrami. Bežne chodila aj medzi ľudí a na znak úcty sa stretávala aj s
ľuďmi v ťažkých životných situáciách.

Napríklad známa je emotívna chvíľa, keď sa stretla s majiteľom baru Tepláreň, pred ktorým strelec zavraždil dvoch mladých ľudí.
Spontánne Romana Samotného so slzami objala.

Za pápežom Františkom zasa vzala aj matky troch dievčat, ktoré zahynuli pod kolesami autobusu v Spišskom Podhradí.

Ako najslabší moment vybral Jahelka výrok, že nerozumie krajine, v ktorej žije. Tento výrok povedala koncom roka 2021, keď sme boli na
vrchole pandémie COVID-u, zdravotníci nevládali a na ochorenie zomieralo veľké množstvo ľudí.

Čaputová navštívila oddelenie intenzívnej medicíny Univerzitnej nemocnice v Bratislave a mala na jej pomery veľmi emotívny prejav.
„Keď som sa rozprávala so zdravotníckym personálom, ktorý napriek obrovskej snahe čelí vyhrážkam a nenávisti, mám pocit, že žijem v
krajine, ktorej nerozumiem,“ vyhlásila.

Podľa Jahelku to bol dôkaz, že Čaputová nemá skúsenosti ako politička a príliš sa pri svojich krokoch, vyjadreniach či rozhodnutiach
spoliehala len na svojich poradcov.

„V tomto kontexte pôsobila Zuzana Čaputová viackrát ako politička Progresívneho Slovenska, nie ako prezidentka odosobnená od
konania a názorov politických strán,“ konštatuje Jahelka.

S tým súvisí podľa neho aj to, v akom stave Čaputová palác opúšťa.

„Odchádza po prvom volebnom období evidentne v stave, že má toho plné zuby. To však nepôsobí dobre a z toho vyplýva, že je
vhodnejšie, aby post prezidenta zastával človek s predchádzajúcimi skúsenosťami v politike,“ myslí si Jahelka.
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Podľa Onufráka mohla zasa lepšie zvládať útoky politikov na ňu, jej rodinu alebo prezidentský úrad a byť razantnejšia.

„Vzhľadom na ľudskosť pani prezidentky asi ani nebolo možné čakať ráznejšiu reakciu z jej strany. Pevne verím, že jedného dňa aj tí
kritici, ktorí pani prezidentku akýmkoľvek spôsobom počas výkonu jej prezidentskej funkcie osočili, nájdu v sebe kúsok slušnosti a
ospravedlnia sa jej,“ konštatuje politológ.

Čaputová už vo svojom inauguračnom príhovore spomínala rozdelenú spoločnosť a za cieľ si dala spájať ju. Podľa politológa Jahelku sa
jej to však nepodarilo.

„Prezident nie je ľudový zabávač, ako to v minulosti u nás viackrát bývalo, ale prezident je politik. Z tohto dôvodu bude mať vždy
oponentov a budú existovať ľudia, ktorí s ním nesúhlasia. Dôležité však je, aké signály prezident vysiela,“ dodáva.

V tomto urobila podľa odborníka chyby. Príliš často podľa neho vytvárala dojem, že je skôr političkou Progresívneho Slovenska a
nespájala podľa neho ani počas pandemickej krízy.

„Nepôsobila podporujúco a upokojujúco, ale spochybňovaním krokov vlády pôsobila vo vzťahu k verejnosti ako zneisťujúci element,“
konštatuje Jahelka.

Onufrák poukazuje na to, že kým sa politici nebudú snažiť upokojiť politickú situáciu, neupokojí ju ani prezidentka. Za pozitívne vníma
spoločné stretnutie s Petrom Pellegrinim, kde sa snažili po útoku na Roberta Fica upokojiť situáciu.

Podľa Onufráka však Čaputovej záujem o náboženské, národnostné, etnické, rasové či sexuálne menšiny výrazne dopomohol k posunu
vpred v ich vnímaní.

Čaputová sa do histórie zapíše aj ako prvá žena na poste prezidentky Slovenskej republiky a podľa Onufráka je pre budúce generácie
pozitívny vzor.

Jahelka dodáva, že žena na čele krajiny je dôkazom, že sme súčasťou civilizovaného sveta.

„Žena prezidentka, ktorá navyše zastávala svoj post dôstojnejšie ako všetci jej predchodcovia, je veľmi dobrým signálom pre slovenskú
spoločnosť a pre tvorbu plne emancipovanej spoločnosti,“ hovorí Jahelka.

Podľa Jahelku si história bude Čaputovú pamätať ako sympatickú prezidentku bez výrazných negatív, no zároveň ako človeka, ktorý
rovnako ako Andrej Kiska zistila, že funkciu prezidenta vykonávať nechce.

„Pre väčšinu občanov Slovenskej republiky zostane v pamäti ako silná a aktívna žena - bojovníčka za spravodlivosť, čestnosť a právny
štát, ktorá sa vždy postavila na stranu slabších. Ako ženu, ktorá dokázala nielenže konkurovať mužom v ich politickom svete, ale v
mnohých rovinách ich dokázala vysoko prevýšiť,“ myslí si politológ Onufrák.

Televízia Markíza pripravuje už od 11.00 h mimoriadnu reláciu k inaugurácii Petra Pellegriniho. Pozrite sa, čo všetko uvidia diváci:

Sledujte kanál spravodajstva Markízy

Autor: Katarína Kiššová
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Svet okolo nás  
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[strojový prepis] …Nielen o tom, ale všeobecne o ohreve sa dozvieme v rozhovore Milana rendoš a s Mariánom kirešom doc. z ústavu
fyzikálnych vied Prírodovedeckej fakulty univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. Do márne kanvice je spravidla odporovou platov
kúskom materiálu, ktorý má elektrický odpor a na tom odpore vzniká tzv. jalové teplo.…
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Budúcnosť košického regiónu závisí od schopnosti prispôsobiť sa technologickým trendom  
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Konferencia „Región budúcnosti - Budúcnosť regiónu“, ktorú aj tento rok usporiadalo Košice IT Valley v spolupráci s konzorciom EDIH
Cassovium, ponúkla zaujímavý náhľad do možnej budúcnosti košického regiónu. Nosnou témou boli Technologické trendy v roku 2024.

Konferencia otvorila podnetný dialóg

Podujatie aj tento rok iniciovalo dialóg o rozvoji, prekážkach a podpore regiónu medzi významnými osobnosťami z rôznych odvetví. „ V
Košickom kraji máme množstvo talentov a stovky inovatívnych projektov. Občas však o sebe nevieme, alebo nám chýba odvaha
pochváliť sa. Kraj podporil túto konferenciu, aby vznikol priestor na nové spolupráce a partnerstvá, ktoré môžu ešte viac posilniť potenciál
nášho regiónu. Klaster Košice IT Valley si právom vyslúžil Cenu predsedu Košického samosprávneho kraja za rok 2023, prínos IT
komunity do kraja vnímame nielen na tejto konferencii, ale aj na stovkách ďalších podujatí. Verím, že spoločne prispejeme k tomu, aby v
Košickom kraji ostali žiť a pracovať mnohí mladí východniari,“ u viedol Rastislav Trnka, predseda Košického samosprávneho kraja.

„Sme svedkami doby, kedy umelá inteligencia, Internet vecí, či pokročilé robotické systémy, zásadne menia spôsob, akým žijeme a
pracujeme. Tieto technologické inovácie prinášajú veľké príležitosti a výzvy vo veľmi krátkom čase. Konferenciu Región budúcnosti –
Budúcnosť regiónu sme zorganizovali už po tretíkrát s cieľom vytvoriť priestor na diskusiu naprieč všetkými sektormi a hráčmi na
východnom Slovensku. Ak chceme v našom regióne a krajine žiť spokojný život, musíme diskutovať o tom, ako čo najrýchlejšie
implementovať technologické inovácie a adaptovať pracovnú silu,“ povedala Miriama Hučková, výkonná riaditeľka klastra Košice IT
Valley.

Potreba adaptovať sa na technologické zmeny

Kľúčovou témou konferencie boli technologické trendy spojené najmä s príchodom umelej inteligencie. S ňou prišlo zo dňa na deň
obrovské množstvo nových riešení, ktoré dokážu šetriť čas, urýchliť rozhodovanie vo firmách či zrýchliť vývoj a výrobu nových produktov.

Aby bolo jej využívanie úspešné, je podľa slov diskutujúcich potrebné venovať pozornosť dátovej analytike a optimalizácii. Rovnako
dôležitý je na úrovni firiem či regiónu aj adaptačný proces a celková bezpečnosť. Osveta o využívaní generatívnej AI v oblasti
vzdelávania, školstva či iných oblastí by mala nakoniec prirodzene viesť k novému komplexnejšiemu premýšľaniu.

Ako povedal generálny riaditeľ Inovačného centra Košického kraja Peter Breyl na margo technologických trendov, sme na dobrej ceste:
„Košický kraj trpí nízkym investičným kapitálom, no na to, aby sa stal regiónom budúcnosti, má všetko. Potrebujeme sa len adaptovať na
nové výzvy.“

Ambícia vedecko-výskumného centra na Slovensku

Prínosnou časťou konferencie bola aj diskusia o rozvoji vesmírnych technológií na Slovensku. Ide o oblasť, ktorá otvára nové horizonty
pre dátovú analytiku, vedu, IT, priemysel aj ekonomiku. Východné Slovensko má v tejto oblasti veľký potenciál vďaka bohatým
skúsenostiam vo výrobe, výskume a množstve talentov v ľudskom kapitáli.

„Máme ambíciu v rámci klastra zriadiť na východnom Slovensku vedecko-výskumné centrum vesmírneho priemyslu. Je však nevyhnutné
vytvoriť na to podporný systém, zapájať sa sa do medzinárodných výziev a šíriť osvetu o vesmírnej ekonomike a jej benefitoch,“ prezradil
v diskusii Milan Varga, manažér Innovlab Startup Centre v Deutsche Telekom IT Solutions Slovakia. Takto dokáže región udržať talenty a
motivovať mnohých aj k návratu zo zahraničia.

Veľké zmeny v priemysle v krátkom čase

Oblasť, v ktorej sa ľudská kreativita a pokročilé technológie spájajú, predstavuje aj Priemysel 5.0. Odborníci z Volvo Car Košice, U. S.
Steel Košice a Siemens Healthineers diskutovali o výzvach a príležitostiach, v rámci ktorých môže východné Slovensko využiť nové
technológie na transformáciu priemyslu.

Veľké príležitosti vedúce k zmenám vidí Ľubomír Račko z U.S.Steel Košice práve vo využívaní obnoviteľných zdrojov a zelenej energii,
ako aj vo využívaní generatívnej AI napríklad pri kontrole strojov vo výrobe, pri samotnej výrobe a vývoji nových produktov.

Martin Seman z Volvo Car dodal, že k inováciám v priemysle môžu výrazne prispieť práve mladí ľudia. „Spolupracujeme so strednými
školami a plánujeme realizovať duálne vzdelávanie, keď budeme mať rozbehnutú výrobu na 100 %. Tieto aktivity chceme naďalej
rozširovať. Naším cieľom je navyše zamestnať vo Volve až 50 % žien a využiť ich potenciál."

Príležitosť pre región v oblasti kybernetickej bezpečnosti
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Na konferencii sa diskutovalo aj o kybernetickej bezpečnosti. Karol Suchánek ako poradca pre kybernetickú bezpečnosť spolu s ďalšími
expertmi sa pri otázke zabezpečenia digitálnej infraštruktúry na Slovensku zhodli na preferencii AI aj v otázke ochrany bezpečnosti,
potrebe motivovať ľudí k štúdiu či nevyhnutnosti celkovej osvety. O investíciách do kybernetickej bezpečnosti je na Slovensku nízke
povedomie, pričom práve malé a stredné firmy sú tými najohrozenejšími. Netreba však zabúdať, že všetko sa to začína na individuálnej
úrovni človeka, až potom na úrovni firmy.

Podľa slov Jána Majoroša, vedúceho oddelenia pre testovanie ofenzívnej bezpečnosti v Siemens Healthineers, bude nasledovanie tohto
svetového trendu pomerne pomalé: „Kybernetická bezpečnosť môže byť ťahúňom regiónu. Investície prídu, ak budú mesto a región v
tomto smere poskytovať pridanú hodnotu a expertízu. Je to však na dlhodobú diskusiu.“

Diskutujúci sa v závere konferencie dotkli aj vízie vybudovania kompetenčného centra kybernetickej bezpečnosti na východnom
Slovensku. „Takáto platforma by priniesla príležitosti na prepájanie civilných, obchodných, štátnych a bezpečnostno-obranných sietí.
Obrovskou príležitosťou pre región je aj výhodná poloha na nadväzovanie vzťahov s Ukrajinou, a to nielen v oblasti kybernetickej
bezpečnosti,“ uviedol Martin Sklenár, odborník v oblasti bezpečnostnej politiky a medzinárodných vzťahov.

„Som rada, že konferencia Región budúcnosti - Budúcnosť regiónu zvýšila povedomie o úspešných regionálnych iniciatívach v Košickom
kraji a umožnila viesť dialóg medzi kľúčovými hráčmi o bariérach rozvoja a podpore regiónu pomocou systematických zmien. Verím, že
dynamickosť, rôznorodosť a odbornosť, ktoré konferencia do Košíc priniesla, budú inšpiráciou pre ďalšie technologické napredovanie
nášho regiónu a rovnako celého východného Slovenska,” uviedla Lenka Vargová Jurková, výkonná riaditeľka krajskej organizácie
cestovného ruchu Košice Región Turizmus.

Košice IT Valley

Klaster Košice IT Valley zohráva dôležitú úlohu vo vývoji IT odvetvia v košickom regióne. Združenie bolo založené v roku 2007 ako
spoločná iniciatíva vzdelávacích inštitúcií, štátnej správy a popredných IT spoločností. V roku 2012 sa združenie pretransformovalo na
klaster. V roku 2015 bol klaster certifikovaný na “Cluster Management Excellence Label GOLD” ako prvý v strednej Európe a je jedným z
troch certifikovaných klastrov v oblasti informačných a komunikačných technológií. V súčasnosti má 83 členov.

EDIH Cassovium

Konzorcium EDIH Cassovium tvoria tri kľúčové inštitúcie, ktoré pôsobia na východnom Slovensku: Technická univerzita v Košiciach,
Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach a Košice IT Valley. Prostredníctvom financovania z verejných zdrojov z programu
Digitálna Európa a Plánu obnovy a odolnosti prinášame podnikom a organizáciám výnimočnú príležitosť transformovať svoje podnikanie
a činnosť.

Autorom fotografií je Peter Čontoš

Košice IT Valley

Autor: Košice IT Valley | Všetky autorove články
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Dubóczi: Pellegriniho inauguračný prejav nadviazal na odkazy jeho kampane, ústredným motívom bola výzva na pokoj
a zmier  

  15. 6. 2024, 0:00, Zdroj: finreport.sk , Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa
Šafárika v Košiciach
Dosah: 2 259 GRP: 0,05 OTS: 0,00 AVE: 223 EUR 

15.6.2024 (SITA.sk) - Inauguračný prejav nového prezidenta Petra Pellegriniho nadviazal na odkazy jeho kampane. Pre agentúru SITA to
skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Poznamenal, že by nerád označoval Pellegriniho prejav ako povinnú jazdu, no do istej miery ňou bol. Ústredným motívom bola podľa
Dubócziho očakávane výzva na pokoj, zmier a zjednotenie spoločnosti.

Pozícia štátnika - zjednotiteľa

„Svojím prejavom sa podľa mňa Peter Pellegrini snažil postaviť do pozície štátnika - zjednotiteľa. Liek, respektíve pokoj, ktorý Pellegrini
podľa jeho vlastných volebných sloganov a slov ponúka, vnímam v dvoch rovinách: ako výzvu pre spoločnosť, ale aj ako snahu
Pellegriniho personifikovať pokoj a riešenia vo vlastnej osobe," vraví politológ.

Dubóczi poznamenal, že nová hlava štátu veľmi jasne a presne zadefinovala súčasný stav spoločnosti, v ktorom na jednej strane stoja
dobro a nádej, a na druhej strach, hnev a frustrácia.

„Neistotu a polarizáciu do spoločnosti skutočne prináša viacero faktorov. Niektoré z nich však nový prezident možno nepopísal
dostatočne. Otáznym preto ostáva to, že do akej miery bude alebo vôbec môže byť so svojich načrtnutých snahách úspešný," dodal.

Vrchol prezidentskej kampane

Dubóczi v tomto smere poukázal na vrchol prezidentskej kampane.

„Kým Pellegrini hlásal pokoj, spoločne s vládnymi kolegami tiež slovenskú verejnosť strašil vojnou a svojho oponenta obviňoval z
vojnového štváčstva," uviedol.

Podobných rozporov vníma politológ v prezidentovej doterajšej politickej kariére viacero a nazdáva sa, že v budúcnosti by mu to mohlo
komplikovať napĺňanie jeho sľubu o pokoji a silnom štáte pre občanov.

Dôležitý signál spoločnosti

Politológ však pripomenul i to, ako Pellegrini pristupoval k upokojeniu situácie na Slovensku po atentáte na predsedu vlády Roberta Fica
( Smer-SD ).

„To sa napríklad ukázalo aj v podobe plánovaného spoločného stretnutia s lídrami parlamentných strán, na ktorého organizácii sa dohodli
s dosluhujúcou prezidentkou Čaputovou. Aj napriek prvotnému neúspechu, prezident naznačil, že sa bude o podobné stretnutie pokúšať
aj ďalej," vraví a takéto kroky hodnotí kladne.

Dubóczi tiež ocenil, že na inauguráciu bol pozvaný aj Pellegriniho neúspešný protikandidát Ivan Korčok, podľa neho to tiež môže
spoločnosti vyslať dôležitý signál smerom na jej upokojenie a zjednotenie.

Autor: FinReport.sk
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Spravodajstvo - Dubóczi: Pellegriniho inauguračný prejav nadviazal na odkazy jeho kampane, ústredným motívom
bola výzva na pokoj a zmier  

  15. 6. 2024, 1:11, Zdroj: rimavskasobota.virtualne.sk , Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové
slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 3 594 GRP: 0,08 OTS: 0,00 AVE: 274 EUR 

17.6.2024 (SITA.sk) - Inauguračný prejav nového prezidenta Petra Pellegriniho nadviazal na odkazy jeho kampane. Pre agentúru SITA to
skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Poznamenal, že by nerád označoval Pellegriniho prejav ako povinnú jazdu, no do istej miery ňou bol. Ústredným motívom bola podľa
Dubócziho očakávane výzva na pokoj, zmier a zjednotenie spoločnosti.

Pozícia štátnika - zjednotiteľa

„ Svojím prejavom sa podľa mňa Peter Pellegrini snažil postaviť do pozície štátnika - zjednotiteľa. Liek, respektíve pokoj, ktorý Pellegrini
podľa jeho vlastných volebných sloganov a slov ponúka, vnímam v dvoch rovinách: ako výzvu pre spoločnosť, ale aj ako snahu
Pellegriniho personifikovať pokoj a riešenia vo vlastnej osobe, " vraví politológ.

Dubóczi poznamenal, že nová hlava štátu veľmi jasne a presne zadefinovala súčasný stav spoločnosti, v ktorom na jednej strane stoja
dobro a nádej, a na druhej strach, hnev a frustrácia.

„ Neistotu a polarizáciu do spoločnosti skutočne prináša viacero faktorov. Niektoré z nich však nový prezident možno nepopísal
dostatočne. Otáznym preto ostáva to, že do akej miery bude alebo vôbec môže byť so svojich načrtnutých snahách úspešný," dodal.

Vrchol prezidentskej kampane

Dubóczi v tomto smere poukázal na vrchol prezidentskej kampane.

„ Kým Pellegrini hlásal pokoj, spoločne s vládnymi kolegami tiež slovenskú verejnosť strašil vojnou a svojho oponenta obviňoval z
vojnového štváčstva, " uviedol.

Podobných rozporov vníma politológ v prezidentovej doterajšej politickej kariére viacero a nazdáva sa, že v budúcnosti by mu to mohlo
komplikovať napĺňanie jeho sľubu o pokoji a silnom štáte pre občanov.

Dôležitý signál spoločnosti

Politológ však pripomenul i to, ako Pellegrini pristupoval k upokojeniu situácie na Slovensku po atentáte na predsedu vlády Roberta Fica
(Smer-SD).

„ To sa napríklad ukázalo aj v podobe plánovaného spoločného stretnutia s lídrami parlamentných strán, na ktorého organizácii sa
dohodli s dosluhujúcou prezidentkou Čaputovou. Aj napriek prvotnému neúspechu, prezident naznačil, že sa bude o podobné stretnutie
pokúšať aj ďalej, " vraví a takéto kroky hodnotí kladne.

Dubóczi tiež ocenil, že na inauguráciu bol pozvaný aj Pellegriniho neúspešný protikandidát Ivan Korčok, podľa neho to tiež môže
spoločnosti vyslať dôležitý signál smerom na jej upokojenie a zjednotenie.

Viac k témam: Inaugurácia prezidenta, Politológ, Predseda vlády, Prejav, Prezident Slovenskej republiky, Streľba na premiéra Roberta
Fica v Handlovej

Zdroj: SITA.sk - Dubóczi: Pellegriniho inauguračný prejav nadviazal na odkazy jeho kampane, ústredným motívom bola výzva na pokoj a
zmier © SITA Všetky práva vyhradené.

Dubóczi: Pellegriniho inauguračný prejav nadviazal na odkazy jeho kampane, ústredným motívom bola výzva na pokoj a zmier
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Dubóczi: Pellegriniho inauguračný prejav nadviazal na odkazy jeho kampane, ústredným motívom bola výzva na pokoj
a zmier  

  15. 6. 2024, 15:43, Zdroj: sita.sk , Vydavateľ: SITA Slovenská tlačová agentúra a.s., Autor: Katarína Lörincová,
SITA, Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 43 019 GRP: 0,96 OTS: 0,01 AVE: 1200 EUR 

15. 06. 2024

Odoslať

Sprava: Prezident SR Peter Pellegrini, predseda Ústavného súdu SR Ivan Fiačan a podpredseda Národnej rady SR Peter Žiga, poverený
výkonom právomocí predsedu NR SR počas príhovoru prezidenta SR v rámci slávnostnej schôdze Národnej rady SR v budove
Slovenskej filharmónie pri príležitosti inaugurácie novozvoleného prezidenta SR Petra Pellegriniho. Bratislava, 15. jún 2024. Foto:
SITA/Milan Illík

Katarína Lörincová

Inauguračný prejav nového prezidenta Petra Pellegriniho nadviazal na odkazy jeho kampane. Pre agentúru SITA to skonštatoval
politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Poznamenal, že by nerád označoval Pellegriniho prejav ako povinnú jazdu, no do istej miery ňou bol. Ústredným motívom bola podľa
Dubócziho očakávane výzva na pokoj, zmier a zjednotenie spoločnosti.

Pozícia štátnika – zjednotiteľa

„ Svojím prejavom sa podľa mňa Peter Pellegrini snažil postaviť do pozície štátnika – zjednotiteľa. Liek, respektíve pokoj, ktorý Pellegrini
podľa jeho vlastných volebných sloganov a slov ponúka, vnímam v dvoch rovinách: ako výzvu pre spoločnosť, ale aj ako snahu
Pellegriniho personifikovať pokoj a riešenia vo vlastnej osobe, “ vraví politológ.

Inaugurácia Petra Pellegriniho: Nový slovenský prezident zložil sľub, cíti obrovskú zodpovednosť a rešpekt (video+foto)

Dubóczi poznamenal, že nová hlava štátu veľmi jasne a presne zadefinovala súčasný stav spoločnosti, v ktorom na jednej strane stoja
dobro a nádej, a na druhej strach, hnev a frustrácia.

„ Neistotu a polarizáciu do spoločnosti skutočne prináša viacero faktorov. Niektoré z nich však nový prezident možno nepopísal
dostatočne. Otáznym preto ostáva to, že do akej miery bude alebo vôbec môže byť so svojich načrtnutých snahách úspešný,“ dodal.

Vrchol prezidentskej kampane

Dubóczi v tomto smere poukázal na vrchol prezidentskej kampane.

„ Kým Pellegrini hlásal pokoj, spoločne s vládnymi kolegami tiež slovenskú verejnosť strašil vojnou a svojho oponenta obviňoval z
vojnového štváčstva, “ uviedol.

Podobných rozporov vníma politológ v prezidentovej doterajšej politickej kariére viacero a nazdáva sa, že v budúcnosti by mu to mohlo
komplikovať napĺňanie jeho sľubu o pokoji a silnom štáte pre občanov.

Dôležitý signál spoločnosti

Politológ však pripomenul i to, ako Pellegrini pristupoval k upokojeniu situácie na Slovensku po atentáte na predsedu vlády Roberta Fica
( Smer-SD ).

„ To sa napríklad ukázalo aj v podobe plánovaného spoločného stretnutia s lídrami parlamentných strán, na ktorého organizácii sa
dohodli s dosluhujúcou prezidentkou Čaputovou. Aj napriek prvotnému neúspechu, prezident naznačil, že sa bude o podobné stretnutie
pokúšať aj ďalej, “ vraví a takéto kroky hodnotí kladne.

Dubóczi tiež ocenil, že na inauguráciu bol pozvaný aj Pellegriniho neúspešný protikandidát Ivan Korčok, podľa neho to tiež môže
spoločnosti vyslať dôležitý signál smerom na jej upokojenie a zjednotenie.

Ďalšie k téme

Viac k osobe Ivan Korčok Peter Dubóczi Peter Pellegrini Robert Fico

Firmy a inštitúcie SMER-SD
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Dubóczi: Pellegriniho inauguračný prejav nadviazal na odkazy jeho kampane, ústredným motívom bola výzva na pokoj
a zmier  
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17.6.2024 (SITA.sk) – Inauguračný prejav nového prezidenta Petra Pellegriniho nadviazal na odkazy jeho kampane. Pre agentúru SITA
to skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Poznamenal, že by nerád označoval Pellegriniho prejav ako povinnú jazdu, no do istej miery ňou bol. Ústredným motívom bola podľa
Dubócziho očakávane výzva na pokoj, zmier a zjednotenie spoločnosti.

Pozícia štátnika – zjednotiteľa

„ Svojím prejavom sa podľa mňa Peter Pellegrini snažil postaviť do pozície štátnika – zjednotiteľa. Liek, respektíve pokoj, ktorý Pellegrini
podľa jeho vlastných volebných sloganov a slov ponúka, vnímam v dvoch rovinách: ako výzvu pre spoločnosť, ale aj ako snahu
Pellegriniho personifikovať pokoj a riešenia vo vlastnej osobe, ” vraví politológ.

Dubóczi poznamenal, že nová hlava štátu veľmi jasne a presne zadefinovala súčasný stav spoločnosti, v ktorom na jednej strane stoja
dobro a nádej, a na druhej strach, hnev a frustrácia.

„ Neistotu a polarizáciu do spoločnosti skutočne prináša viacero faktorov. Niektoré z nich však nový prezident možno nepopísal
dostatočne. Otáznym preto ostáva to, že do akej miery bude alebo vôbec môže byť so svojich načrtnutých snahách úspešný,” dodal.

Vrchol prezidentskej kampane

Dubóczi v tomto smere poukázal na vrchol prezidentskej kampane.

„ Kým Pellegrini hlásal pokoj, spoločne s vládnymi kolegami tiež slovenskú verejnosť strašil vojnou a svojho oponenta obviňoval z
vojnového štváčstva, ” uviedol.

Podobných rozporov vníma politológ v prezidentovej doterajšej politickej kariére viacero a nazdáva sa, že v budúcnosti by mu to mohlo
komplikovať napĺňanie jeho sľubu o pokoji a silnom štáte pre občanov.

Dôležitý signál spoločnosti

Politológ však pripomenul i to, ako Pellegrini pristupoval k upokojeniu situácie na Slovensku po atentáte na predsedu vlády Roberta Fica
(Smer-SD).

„ To sa napríklad ukázalo aj v podobe plánovaného spoločného stretnutia s lídrami parlamentných strán, na ktorého organizácii sa
dohodli s dosluhujúcou prezidentkou Čaputovou. Aj napriek prvotnému neúspechu, prezident naznačil, že sa bude o podobné stretnutie
pokúšať aj ďalej, ” vraví a takéto kroky hodnotí kladne.

Dubóczi tiež ocenil, že na inauguráciu bol pozvaný aj Pellegriniho neúspešný protikandidát Ivan Korčok, podľa neho to tiež môže
spoločnosti vyslať dôležitý signál smerom na jej upokojenie a zjednotenie.

Viac k témam: Inaugurácia prezidenta, Politológ, Predseda vlády, Prejav, Prezident Slovenskej republiky, Streľba na premiéra Roberta
Fica v Handlovej

Zdroj: SITA.sk – Dubóczi: Pellegriniho inauguračný prejav nadviazal na odkazy jeho kampane, ústredným motívom bola výzva na pokoj a
zmier © SITA Všetky práva vyhradené.

- Reklama -

Autor: SITA

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/2209809920/f54280dcb52bdb2c8c5c?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MjEyMzQ3NzgsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MjIwOTgwOTkyMCwidGlkIjozMDE4OX0.5BiSK5ht1npQre6pJ_CajbvOtcJfsorCAPASt5yk9mY
https://app.mediaboard.com/article/2209809920/f54280dcb52bdb2c8c5c?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MjEyMzQ3NzgsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MjIwOTgwOTkyMCwidGlkIjozMDE4OX0.5BiSK5ht1npQre6pJ_CajbvOtcJfsorCAPASt5yk9mY
https://www.parlamentnelisty.sk/spravy/583811/duboczi-pellegriniho-inauguracny-prejav-nadviazal-na-odkazy-jeho-kampane-ustrednym-motivom-bola-vyzva-na-pokoj-a-zmier/


Mediaboard Slovakia s. r. o. | mediaboard.com 17

Dubóczi: Pellegriniho inauguračný prejav nadviazal na odkazy jeho kampane, ústredným motívom bola výzva na pokoj
a zmier  

  15. 6. 2024, 17:43, Zdroj: 24hod.sk , Vydavateľ: I.N.P. s.r.o., Sentiment: Neutrálny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové
slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 2 311 GRP: 0,05 OTS: 0,00 AVE: 225 EUR 

Tagy: Inaugurácia prezidenta Politológ Predseda vlády Prejav Prezident Slovenskej republiky Streľba na premiéra Roberta Fica v
Handlovej

Inauguračný prejav nového prezidenta Petra Pellegriniho nadviazal na odkazy jeho kampane. Pre agentúru SITA to skonštatoval

15.6.2024 (SITA.sk) - Inauguračný prejav nového prezidenta Petra Pellegriniho nadviazal na odkazy jeho kampane. Pre agentúru SITA to
skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Poznamenal, že by nerád označoval Pellegriniho prejav ako povinnú jazdu, no do istej miery ňou bol. Ústredným motívom bola podľa
Dubócziho očakávane výzva na pokoj, zmier a zjednotenie spoločnosti.

Pozícia štátnika - zjednotiteľa

„ Svojím prejavom sa podľa mňa Peter Pellegrini snažil postaviť do pozície štátnika - zjednotiteľa. Liek, respektíve pokoj, ktorý Pellegrini
podľa jeho vlastných volebných sloganov a slov ponúka, vnímam v dvoch rovinách: ako výzvu pre spoločnosť, ale aj ako snahu
Pellegriniho personifikovať pokoj a riešenia vo vlastnej osobe, " vraví politológ.

Dubóczi poznamenal, že nová hlava štátu veľmi jasne a presne zadefinovala súčasný stav spoločnosti, v ktorom na jednej strane stoja
dobro a nádej, a na druhej strach, hnev a frustrácia.

„ Neistotu a polarizáciu do spoločnosti skutočne prináša viacero faktorov. Niektoré z nich však nový prezident možno nepopísal
dostatočne. Otáznym preto ostáva to, že do akej miery bude alebo vôbec môže byť so svojich načrtnutých snahách úspešný," dodal.

Vrchol prezidentskej kampane

Dubóczi v tomto smere poukázal na vrchol prezidentskej kampane.

„ Kým Pellegrini hlásal pokoj, spoločne s vládnymi kolegami tiež slovenskú verejnosť strašil vojnou a svojho oponenta obviňoval z
vojnového štváčstva, " uviedol.

Podobných rozporov vníma politológ v prezidentovej doterajšej politickej kariére viacero a nazdáva sa, že v budúcnosti by mu to mohlo
komplikovať napĺňanie jeho sľubu o pokoji a silnom štáte pre občanov.

Dôležitý signál spoločnosti

Politológ však pripomenul i to, ako Pellegrini pristupoval k upokojeniu situácie na Slovensku po atentáte na predsedu vlády Roberta Fica
( Smer-SD ).

„ To sa napríklad ukázalo aj v podobe plánovaného spoločného stretnutia s lídrami parlamentných strán, na ktorého organizácii sa
dohodli s dosluhujúcou prezidentkou Čaputovou. Aj napriek prvotnému neúspechu, prezident naznačil, že sa bude o podobné stretnutie
pokúšať aj ďalej, " vraví a takéto kroky hodnotí kladne.

Dubóczi tiež ocenil, že na inauguráciu bol pozvaný aj Pellegriniho neúspešný protikandidát Ivan Korčok, podľa neho to tiež môže
spoločnosti vyslať dôležitý signál smerom na jej upokojenie a zjednotenie.

Autor: 24hod.sk - 24 hodín s.r.o. - WebSys s.r.o.
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15.6.2024 (SITA.sk) – Inauguračný prejav nového prezidenta Petra Pellegriniho nadviazal na odkazy jeho kampane. Pre agentúru SITA
to skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Poznamenal, že by nerád označoval Pellegriniho prejav ako povinnú jazdu, no do istej miery ňou bol. Ústredným motívom bola podľa
Dubócziho očakávane výzva na pokoj, zmier a zjednotenie spoločnosti.

Pozícia štátnika – zjednotiteľa

„ Svojím prejavom sa podľa mňa Peter Pellegrini snažil postaviť do pozície štátnika – zjednotiteľa. Liek, respektíve pokoj, ktorý Pellegrini
podľa jeho vlastných volebných sloganov a slov ponúka, vnímam v dvoch rovinách: ako výzvu pre spoločnosť, ale aj ako snahu
Pellegriniho personifikovať pokoj a riešenia vo vlastnej osobe, “ vraví politológ.

Dubóczi poznamenal, že nová hlava štátu veľmi jasne a presne zadefinovala súčasný stav spoločnosti, v ktorom na jednej strane stoja
dobro a nádej, a na druhej strach, hnev a frustrácia.

„ Neistotu a polarizáciu do spoločnosti skutočne prináša viacero faktorov. Niektoré z nich však nový prezident možno nepopísal
dostatočne. Otáznym preto ostáva to, že do akej miery bude alebo vôbec môže byť so svojich načrtnutých snahách úspešný,“ dodal.

Vrchol prezidentskej kampane

Dubóczi v tomto smere poukázal na vrchol prezidentskej kampane.

„ Kým Pellegrini hlásal pokoj, spoločne s vládnymi kolegami tiež slovenskú verejnosť strašil vojnou a svojho oponenta obviňoval z
vojnového štváčstva, “ uviedol.

Podobných rozporov vníma politológ v prezidentovej doterajšej politickej kariére viacero a nazdáva sa, že v budúcnosti by mu to mohlo
komplikovať napĺňanie jeho sľubu o pokoji a silnom štáte pre občanov.

Dôležitý signál spoločnosti

Politológ však pripomenul i to, ako Pellegrini pristupoval k upokojeniu situácie na Slovensku po atentáte na predsedu vlády Roberta Fica
( Smer-SD ).

„ To sa napríklad ukázalo aj v podobe plánovaného spoločného stretnutia s lídrami parlamentných strán, na ktorého organizácii sa
dohodli s dosluhujúcou prezidentkou Čaputovou. Aj napriek prvotnému neúspechu, prezident naznačil, že sa bude o podobné stretnutie
pokúšať aj ďalej, “ vraví a takéto kroky hodnotí kladne.
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Slovensko

15.6.2024 (SITA.sk) – Inauguračný prejav nového prezidenta Petra Pellegriniho nadviazal na odkazy jeho kampane. Pre agentúru SITA
to skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Poznamenal, že by nerád označoval Pellegriniho prejav ako povinnú jazdu, no do istej miery ňou bol. Ústredným motívom bola podľa
Dubócziho očakávane výzva na pokoj, zmier a zjednotenie spoločnosti.

Pozícia štátnika – zjednotiteľa

„ Svojím prejavom sa podľa mňa Peter Pellegrini snažil postaviť do pozície štátnika – zjednotiteľa. Liek, respektíve pokoj, ktorý Pellegrini
podľa jeho vlastných volebných sloganov a slov ponúka, vnímam v dvoch rovinách: ako výzvu pre spoločnosť, ale aj ako snahu
Pellegriniho personifikovať pokoj a riešenia vo vlastnej osobe, “ vraví politológ.

Dubóczi poznamenal, že nová hlava štátu veľmi jasne a presne zadefinovala súčasný stav spoločnosti, v ktorom na jednej strane stoja
dobro a nádej, a na druhej strach, hnev a frustrácia.

„ Neistotu a polarizáciu do spoločnosti skutočne prináša viacero faktorov. Niektoré z nich však nový prezident možno nepopísal
dostatočne. Otáznym preto ostáva to, že do akej miery bude alebo vôbec môže byť so svojich načrtnutých snahách úspešný,“ dodal.

Vrchol prezidentskej kampane

Dubóczi v tomto smere poukázal na vrchol prezidentskej kampane.

„ Kým Pellegrini hlásal pokoj, spoločne s vládnymi kolegami tiež slovenskú verejnosť strašil vojnou a svojho oponenta obviňoval z
vojnového štváčstva, “ uviedol.

Podobných rozporov vníma politológ v prezidentovej doterajšej politickej kariére viacero a nazdáva sa, že v budúcnosti by mu to mohlo
komplikovať napĺňanie jeho sľubu o pokoji a silnom štáte pre občanov.

Dôležitý signál spoločnosti

Politológ však pripomenul i to, ako Pellegrini pristupoval k upokojeniu situácie na Slovensku po atentáte na predsedu vlády Roberta Fica
( Smer-SD ).

„ To sa napríklad ukázalo aj v podobe plánovaného spoločného stretnutia s lídrami parlamentných strán, na ktorého organizácii sa
dohodli s dosluhujúcou prezidentkou Čaputovou. Aj napriek prvotnému neúspechu, prezident naznačil, že sa bude o podobné stretnutie
pokúšať aj ďalej, “ vraví a takéto kroky hodnotí kladne.

Dubóczi tiež ocenil, že na inauguráciu bol pozvaný aj Pellegriniho neúspešný protikandidát Ivan Korčok, podľa neho to tiež môže
spoločnosti vyslať dôležitý signál smerom na jej upokojenie a zjednotenie.

Viac k témam: Inaugurácia prezidenta, Politológ, Predseda vlády, Prejav, Prezident Slovenskej republiky, Streľba na premiéra Roberta
Fica v Handlovej

Zdroj: SITA.sk – Dubóczi: Pellegriniho inauguračný prejav nadviazal na odkazy jeho kampane, ústredným motívom bola výzva na pokoj a
zmier © SITA Všetky práva vyhradené.
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Pellegriniho PRÍHOVOR očami odborníka: Tento KROK nového prezidenta ocenil najviac

Inauguračný prejav nového prezidenta Petra Pellegriniho nadviazal na odkazy jeho kampane. Skonštatoval to politológ Peter Dubóczi z
Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Zdroj: SITA/Milan Illík

POKRAČOVAL V HESLE KAMPANE

Ústredným motívom bola podľa Dubócziho očakávane výzva na pokoj, zmier a zjednotenie spoločnosti. „Svojím prejavom sa podľa mňa
Peter Pellegrini snažil postaviť do pozície štátnika – zjednotiteľa. Liek, respektíve pokoj, ktorý Pellegrini podľa jeho vlastných volebných
sloganov a slov ponúka, vnímam v dvoch rovinách: ako výzvu pre spoločnosť, ale aj ako snahu Pellegriniho personifikovať pokoj a
riešenia vo vlastnej osobe,” vraví politológ.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ

Pozrite sa ako prebiehal slávnostný vstup Petra Pellegriniho do PREZIDENTSKÉHO úradu

Dubóczi poznamenal, že nová hlava štátu veľmi jasne a presne zadefinovala súčasný stav spoločnosti, v ktorom na jednej strane stoja
dobro a nádej, a na druhej strach, hnev a frustrácia. „Neistotu a polarizáciu do spoločnosti skutočne prináša viacero faktorov. Niektoré z
nich však nový prezident možno nepopísal dostatočne. Otáznym preto ostáva to, že do akej miery bude alebo vôbec môže byť so svojich
načrtnutých snahách úspešný,” dodal. Dubóczi v tomto smere poukázal na vrchol prezidentskej kampane. „Kým Pellegrini hlásal pokoj,
spoločne s vládnymi kolegami tiež slovenskú verejnosť strašil vojnou a svojho oponenta obviňoval z vojnového štváčstva,” uviedol.
Podobných rozporov vníma politológ v prezidentovej doterajšej politickej kariére viacero a nazdáva sa, že v budúcnosti by mu to mohlo
komplikovať napĺňanie jeho sľubu o pokoji a silnom štáte pre občanov.

ZMIER V SPOLOČNOSTI PO ATENTÁTE

Politológ však pripomenul i to, ako Pellegrini pristupoval k upokojeniu situácie na Slovensku po atentáte na predsedu vlády Roberta Fica
(Smer-SD). „To sa napríklad ukázalo aj v podobe plánovaného spoločného stretnutia s lídrami parlamentných strán, na ktorého
organizácii sa dohodli s dosluhujúcou prezidentkou Čaputovou. Aj napriek prvotnému neúspechu, prezident naznačil, že sa bude o
podobné stretnutie pokúšať aj ďalej,” vraví a takéto kroky hodnotí kladne.

Galéria
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Dubóczi tiež ocenil, že na inauguráciu bol pozvaný aj Pellegriniho neúspešný protikandidát Ivan Korčok, podľa neho to tiež môže
spoločnosti vyslať dôležitý signál smerom na jej upokojenie a zjednotenie.

(sita, kl)
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Inauguračný prejav nového prezidenta Petra Pellegriniho nadviazal na odkazy jeho kampane. Skonštatoval to politológ Peter Dubóczi z
Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Zdroj: SITA/Milan Illík

POKRAČOVAL V HESLE KAMPANE

Ústredným motívom bola podľa Dubócziho očakávane výzva na pokoj, zmier a zjednotenie spoločnosti. „Svojím prejavom sa podľa mňa
Peter Pellegrini snažil postaviť do pozície štátnika – zjednotiteľa. Liek, respektíve pokoj, ktorý Pellegrini podľa jeho vlastných volebných
sloganov a slov ponúka, vnímam v dvoch rovinách: ako výzvu pre spoločnosť, ale aj ako snahu Pellegriniho personifikovať pokoj a
riešenia vo vlastnej osobe,” vraví politológ.

MOHLO BY VÁS ZAUJÍMAŤ

Pozrite sa ako prebiehal slávnostný vstup Petra Pellegriniho do PREZIDENTSKÉHO úradu

Dubóczi poznamenal, že nová hlava štátu veľmi jasne a presne zadefinovala súčasný stav spoločnosti , v ktorom na jednej strane stoja
dobro a nádej, a na druhej strach, hnev a frustrácia. „Neistotu a polarizáciu do spoločnosti skutočne prináša viacero faktorov. Niektoré z
nich však nový prezident možno nepopísal dostatočne. Otáznym preto ostáva to, že do akej miery bude alebo vôbec môže byť so svojich
načrtnutých snahách úspešný,” dodal. Dubóczi v tomto smere poukázal na vrchol prezidentskej kampane . „Kým Pellegrini hlásal pokoj,
spoločne s vládnymi kolegami tiež slovenskú verejnosť strašil vojnou a svojho oponenta obviňoval z vojnového štváčstva,” uviedol.
Podobných rozporov vníma politológ v prezidentovej doterajšej politickej kariére viacero a nazdáva sa, že v budúcnosti by mu to mohlo
komplikovať napĺňanie jeho sľubu o pokoji a silnom štáte pre občanov.

ZMIER V SPOLOČNOSTI PO ATENTÁTE

Politológ však pripomenul i to, ako Pellegrini pristupoval k upokojeniu situácie na Slovensku po atentáte na predsedu vlády Roberta Fica
(Smer-SD). „To sa napríklad ukázalo aj v podobe plánovaného spoločného stretnutia s lídrami parlamentných strán, na ktorého
organizácii sa dohodli s dosluhujúcou prezidentkou Čaputovou. Aj napriek prvotnému neúspechu, prezident naznačil, že sa bude o
podobné stretnutie pokúšať aj ďalej,” vraví a takéto kroky hodnotí kladne.

Galéria

+ 10

Dubóczi tiež ocenil, že na inauguráciu bol pozvaný aj Pellegriniho neúspešný protikandidát Ivan Korčok , podľa neho to tiež môže
spoločnosti vyslať dôležitý signál smerom na jej upokojenie a zjednotenie.

(sita, kl)

Tomáš Mácha

15.06.2024 19:29

Autor: Tomáš Mácha

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/2209957423/df9cbaf40c82b680acdd?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MjEyMzQ3NzgsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MjIwOTk1NzQyMywidGlkIjozMDE4OX0.ucCxEoO4knBp6bkATCaa27wJPwPsQOxF0KFZrDuK9u8
https://kosicednes.sk/spravy/pellegriniho-prihovor-ocami-odbornika-tento-krok-noveho-prezidenta-ocenil-najviac/


Mediaboard Slovakia s. r. o. | mediaboard.com 22

Kampaň eurovolieb vrcholila zneužívaním atentátu na Fica. Pokračovali aj útoky na Brusel a médiá (Infosecurity.sk:
Bi-weekly report o nastupujúcich dezinformačných trendoch 15. júna 2024)  
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Infosecurity.sk prináša prehľad dezinformačných trendov, ktoré boli v posledných dvoch týždňoch na vzostupe:

Voľby do Európskeho parlamentu sa na Slovensku skončili úspechom aj tých kandidátov, ktorí sa neštítia šírenia dezinformačného
obsahu. V dňoch pred voľbami sa aktivizovali najmä kandidáti za krajne pravicové hnutie Republika. Držali sa osvedčených taktík a
strašiakov – démonizovali Brusel a varovali pred progresívnym ohrozením tradičných hodnôt. Nechýbali ani útoky na adresu migrantov.
Politici na kandidátnej listine strany SMER-SSD sa už tradične sústredili aj na strašenie vojnou. Po atentáte na Roberta Fica sa
pragmaticky prezentovali ako obete nenávistného lynču médií a opozície. Ľuboš Blaha presviedčal o tom, že spolu s jeho kolegami sú
cieľmi prenasledovania a snáh o likvidáciu práve kvôli inému názoru na vojnu na Ukrajine. Naďalej sa šírili príspevky obviňujúce opozíciu
či stranu Progresívne Slovensko z podielu na atentáte na Fica. Samotný útočník mal byť podľa dezinformátorov sfanatizovaný prívrženec
opozičných síl. Naratív bol vyslovený aj samotným premiérom, ktorý v populárnom videu hovoril o atentáte ako o výsledku politickej
nenávisti neúspešnej a frustrovanej opozície. Rezonujúcou témou bolo aj ukončenie spolupráce televízie Markíza s moderátorom relácie
Na telo Michalom Kovačičom. Situácia poslúžila dezinformačným aktérom na personálne útoky voči Kovačičovi. Ten bol označovaný za
politického aktivistu opozície, údajne šikanujúceho ľavicových politikov a šíriaceho liberálnu propagandu. Reálne dôvody konfliktu v
Markíze boli zamlčiavané alebo bagatelizované.

Skazenosť Bruselu a ohrozenie tradičných hodnôt

Vrcholiaca predvolebná kampaň do Európskeho parlamentu (EP) očakávane priniesla zvýšenie aktivity slovenského dezinformačného
ekosystému. Angažovali sa predovšetkým kandidáti SMER-SSD a krajne pravicového hnutia Republika. Okrem témy atentátu na
premiéra Fica rezonovali aj dlhodobo známe naratívy – strašenie vojnou, progresivizmom, zelenými politikami či dekadentným Bruselom.

Predseda Republiky Milan Uhrík v posledných dňoch kampane pokračoval v rétorike, ktorou nepretržite útočil na progresivizmus či tzv.
bruselský liberalizmus. V jednom zo svojich príspevkov sa opätovne snažil vyvolať pocit ohrozenia tradičných hodnôt. Video, v ktorom
vystupoval spoločne s Milanom Mazurekom, malo dokazovať, že Brusel je „civilizačne stratený“.

Obaja (dnes už úspešní) kandidáti do EP sa úmyselne zamerali na nahrávanie ľudí tmavšej pokožky či iného vierovyznania (podľa
oblečenia) – situáciu označovali za výsledok migračného paktu. Xenofóbne ladeným obsahom sa snažili o mobilizáciu voličov v prospech
„ vlastencov“, ktorí vraj zachránia Slovensko pred takto manipulatívne vytvoreným nepriateľom. O „skazenosti“ Bruselu vo svojom videu
hovorila aj Lívia Pavlíková (tiež kandidátka za Republiku). Jej strašeniu o tzv. LGBTI+ ideológii sa však venujeme nižšie v sekcii top
príspevkov.

Európske politické opatrenia a kroky ako Zelená dohoda, emisné kvóty, Migračný pakt alebo aj pomoc Ukrajine boli napádané aj v
posledných dňoch kampane eurovolieb. Opäť za tým stáli aj kandidáti Republiky. V jednom z videí tieto témy označil Milan Uhrík za
nezmysly a zároveň ich využil pre útok na Moniku Beňovú, ktorá za niektoré z týchto opatrení v minulosti hlasovala. Kandidátku
SMER-SSD celkom paradoxne označil za „najprogresívnejšieho slovenského europoslanca“.

V inom kampaňovom obsahu venovanému Migračnému paktu si zas sledovateľ má predstaviť situáciu, že k nemu domov príde migrant,
ktorého sa kvôli EÚ nemôže zbaviť. Strašenie nechýbalo ani v ďalšom spoločnom videu Uhríka a Mazureka, v ktorom skloňujú tzv.
dúhové uznesenia ohrozujúce tradičnú rodinu. Kto je hlavným nepriateľom? Opäť progresivizmus a dekadentný Západ, proti ktorému je
potrebné Slovensko ochrániť.

Tzv. progresívci boli nepriamo označení za niečo nenormálne aj vo videu, v ktorom opäť vystupujú Mazurek a Pavlíková. Okrem toho
obaja kandidáti do EP bagatelizovali výzvu globálneho oteplenia a vrátili sa k jednej z obľúbených tém konšpirátorov a kritikov EÚ – k
nariadeniu, ktorým nás má Brusel vraj donútiť jesť hmyz. Daný naratív je dezinformačným ekosystémom šírený dlhodobo a bol už
niekoľkokrát vyvrátený. Cieľ je jednoduchý: strašiť diktátom Bruselu a podkopávať dôveru v EÚ.

Nebezpečná hra s mierom a vojnou

Spoločne s ďalšími kandidátmi strany SMER-SSD Ľuboš Blaha svojou rétorikou stavil na vytváranie binárneho obrazu, v rámci ktorého
voľby do EP vykresľoval ako rozhodnutie medzi mierom a vojnou. Nadviazali tak na dlhodobý naratív, ktorý v nedávnej minulosti šíril aj
premiér Robert Fico: EÚ (alebo tzv. západné demokracie) majú podporovať a zámerne predlžovať vzájomné zabíjanie Slovanov vo vojne
na Ukrajine.

Slovensko má byť svojou suverénnou zahraničnou politikou (na všetky svetové strany) naopak pionierom mieru v Európe. Tento vzorec 
bol aplikovaný aj v dňoch pred voľbami do EP, v ktorých mal byť hlas pre SMER-SSD rozhodnutím pre mier a opozícia (najmä strana
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Progresívne Slovensko) zas cestou k vojne. Dá sa povedať, že podobné strašenie vyhralo vládnej koalícii na Slovensku už prezidentské
voľby. Nemožno sa preto čudovať, že sa k tejto taktike vrátili aj teraz.

Pre ilustráciu môže poslúžiť niekoľko príspevkov, ktoré Ľuboš Blaha zverejnil na svojom telegramovom účte. To, ako vníma voľby do EP,
popisoval celkom jasne: „Tieto voľby budú o tom, či bude vojna alebo mier. A vy ste vojna, my sme mier. Veľmi jednoduché. “ V ďalších
príspevkoch zas otáča pozornosť svojho publika na akúsi nenávisť opozičnej strany Progresívne Slovensko. Tú častokrát skloňuje najmä
v spojení s atentátom na Fica, ktorému sa venujeme nižšie.

Inak tomu nebolo ani v prípade Eduarda Chmelára, poradcu premiéra a pochybného politického analytika, ktorý sa v jednom zo svojich
príspevkov vyjadril aj k 80. výročiu vylodenia spojencov v Normandii. Prejav amerického prezidenta označil za militantný a hodný
teroristického vodcu. Odhodlanie postaviť sa ruskej agresii Chmelár bagatelizoval a odvolával sa na sovietsky boj proti nacizmu. Na
záver svojho príspevku sa pokúsil o mobilizáciu voličov strany SMER-SSD – volal po vzoprení sa „zvráteným príkazom “ vodcov ako je
Joe Biden, ktorí podľa Chmelára chcú len vojnu. Amerického prezidenta zároveň označil za „ progresívca“ a nepriamo ho tak spojil aj s
vulgarizovanou nálepkou slovenských opozičných strán.

V jednom z príspevkov Blaha obhajoval nálepku „ liberálni fašisti“, ktorou označuje aj opozíciu či médiá – tie vraj „útočia na slobodu
slova, uznávajú len jeden názor, fanaticky ho presadzujú, aj by preň zabíjali“. Nový europoslanec pokračoval obvinením, že sa na svojich
„hnedých predchodcov “ podobajú tým, že vedú Slovensko do vojny s Ruskom.

Podobný obsah vyznieva po dňoch výziev na spoločenský zmier a prijatie zodpovednosti za šírenie nenávisti prinajmenšom paradoxne.
Blaha pokračoval v maľovaní terčov aj v nadväznosti na prvý prejav Roberta Fica po atentáte. Súhlasí s premiérovým tvrdením o tom, že
„jeden zo zdrojov zla pramení v západných demokraciách, respektíve v Bruseli, kde spustili lynč na každého, kto má iný názor na vojnu
na Ukrajinu.” V ďalšom príspevku zas tzv. západné demokracie a liberálov obviňoval z „rastúcej neschopnosti tolerovať iný názor.”

Blaha môže podobnými tvrdeniami viesť svoje publikum ku konšpiračnému presvedčeniu, že za atentátom na Roberta Fica stoja tajomné
zahraničné sily alebo tzv. progresívna nenávisť. Nielenže tým prispieva k prehlbovaniu konfliktov v spoločnosti, ale aj pokračuje v
zavádzaní o vojne na Ukrajine. Svojou manipulatívnou hrou so slovami mier a vojna sa však bez ohľadu na dôsledky predovšetkým
snažil o mobilizáciu svojich voličov pred voľbami.

Keďže príspevky, ktoré obsahovali naratívy týkajúce sa volieb do EP, boli v slovenskom informačnom priestore v posledných dvoch
týždňoch dominantné, pozreli sme sa na ne aj prostredníctvom analytického nástroja CrowdTangle. Pomocou neho sme analyzovali
najpopulárnejšie príspevky na slovenskom Facebooku, ktoré obsahovali kľúčové slová „EÚ“, „Brusel“ alebo „voľby“. Zo zoznamu sme
vylúčili tie príspevky, ktoré neobsahovali problematické naratívy. Následne sme príspevky hodnotili na základe celkového počtu interakcií
(súčet všetkých reakcií, komentárov a zdieľaní).

Príspevok s najväčším počtom interakcií bol publikovaný Robertom Ficom. Premiér v ňom vyzýva k účasti na eurovoľbách, voličov
logicky motivuje k voľbe kandidátov SMER-SSD. Svoju rétoriku manipulatívne stavia na už relatívne zaužívanom naratíve, ktorým
rozdeľuje politické sily na tie mierové a vojnové. Fico sa opätovne vracia k pojmu tzv. veľkých západných demokracií, ktoré v tomto
prípade obviňuje z toho, že si neželajú mier, ale eskaláciu napätia s Ruskom. Inak povedané, tieto štáty Západu obviňuje z vojnového
štváčstva a situáciu na Ukrajine znova zjednodušuje. Pomoc Ukrajine nepriamo označuje za predlžovanie konfliktu, ako barikádu pred
vojnou ponúka práve svojich spolustraníkov.

Druhý príspevok publikoval Milan Uhrík. Vo videu sa predseda krajne-pravicového hnutia vyhranil voči návrhu, s ktorým SNS prišla po
atentáte na premiéra Fica. Návrh má riešiť nenávistné prejavy na internete a jeho základ tvorí overenie totožnosti používateľov (podľa
identifikačných údajov, napr. fotografie či dokladov totožnosti). Aj napriek tomu, že ide len o návrh zákona, ktorý sa kvôli svojej
nerealizovateľnosti pravdepodobne ani nestane realitou, Uhrík ním strašil svoje publikum. Hovoril o zavádzaní „povinnej digitálnej identity
“ a SNS obvinil z toho, že nerieši reálne problémy ľudí – tými sú podľa Uhríka nenávisť šírená progresívnymi médiami a mimovládky na
školách. Svojím príspevkom trafil nový europoslanec dve muchy jednou ranou – manipulatívne zaútočil nielen na tradičné ciele
dezinformačných naratívov (médiá a mimovládne organizácie), ale aj na svojich volebných konkurentov.

Tretí príspevok je „ reportážou“ z dúhového pochodu v Bruseli. Priniesla ju Lívia Pavlíková, kandidátka za krajne-pravicové hnutie
Republika. Video je na prvý pohľad manipulatívne zostrihané – ponúka len tie zábery a reakcie, ktoré môžu vyvolať senzáciu či negatívne
emócie. Respondenti očividne Pavlíkovú a jej motívy či politické presvedčenie nepoznajú. Neúspešná kandidátka sa účastníkov
dúhového pochodu pýtala na témy, ktoré súvisia s problematikou LGBTI+ a sú v slovenskom prostredí do značnej miery vulgarizované.
Ide napríklad o otázky počtu pohlaví, procesu tranzície či vplyvu EÚ na tieto politiky a práva. Pavlíková sa na tieto témy sústredila
zámerne – je praxou odskúšané, že sa nimi dá časť slovenskej populácie strašiť a manipulovať k prijatiu fiktívneho obrazu o hodnotovej
dekadencii Západu a Bruselu. Inak tomu nebolo ani v tomto prípade.

Ďalší príspevok v poradí bol publikovaný na oficiálnej facebookovej stránke SMER-SSD. Ide o prezdieľanie obsahu Ľuboša Blahu z 
Telegramu. V príspevku sa čerstvý europoslanec chcel vyhradiť voči tvrdeniu poslanca Ľubomíra Galka, ktorý Blahu v súvislosti s vojnou 
na Ukrajine obvinil zo šírenia klamstiev o „banderovských nacistoch “. Člen strany SMER-SSD toto tvrdenie označil za šírenie nenávisti
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voči jeho osobe a výzvy na jeho likvidáciu. Je potrebné uznať, že pán Galko vo svojom príspevku skutočne použil konfrontačnú rétoriku.
Blaha však v odpovedi pokračoval útokmi na médiá, ktoré obviňoval zo šírenia konšpiračných teórií a výmyslov. Odmietal prijať aspoň
časť zodpovednosti za budovanie nenávisti v slovenskej spoločnosti. Práve naopak, ešte v rámci predvolebnej kampane do EP sa
spoločne s premiérom Robertom Ficom (a stranou SMER-SSD) staval do pozície martýra mieru, voči ktorému sa vedie nespravodlivý boj
kvôli názorom. Realita je však iná. Aj naše niekoľkoročné reporty sú dôkazom toho, že Ľuboš Blaha je dôležitou súčasťou slovenského
dezinformačného ekosystému, ktorý sa podieľa na šírení propagandy a nenávisti dlhodobo. Konfrontácia jeho názorov a škodlivých
aktivít nie je žiadnou perzekúciou a ani snahou o jeho likvidáciu – práve naopak, je legitímnou kritikou v demokratickej spoločnosti.

Posledné miesto patrí Judite Laššákovej, známej postave slovenského dezinformačného ekosystému a kandidátke do EP za stranu
SMER-SSD. Vo video príspevku sa Laššáková vracia k atentátu na Roberta Fica a útočí na stranu Progresívne Slovensko. Tú spoločne s
médiami obviňuje z vedenia neférovej predvolebnej kampane voči strane SMER-SSD. Voľby do EÚ považuje za zlomové a v rámci
rétoriky vlastnej strany opätovne používa naratív o zabezpečení mieru. Vo videu ďalej odmieta obvinenia, že by kandidáti SMER-SSD v
kampani zneužívali atentát na premiéra vo svoj prospech. Tiež odmieta, že by vládna strana chcela dostať Slovensko z EÚ.
Prinajmenšom niektoré tvrdenia kandidátov strany SMER-SSD však vypovedajú o opaku – stačí pripomenúť premiérove vyhlásenia o
európskej podpore vojny medzi Slovanmi alebo incident, keď Ľuboš Blaha vo svojej poslaneckej kancelárii zvesil vlajku EÚ a portrét
prezidentky nahradil portrétom Che Guevaru.

Šírenie nenávisti pokračuje aj po atentáte na premiéra Fica. Stoja za ním najmä tváre slovenského dezinformačného ekosystému
(Infosecurity.sk: Bi-weekly report o nastupujúcich dezinformačných trendoch 2. júna 2024)

Dezinformátori pokračujú v diskreditácii opozície. Fica vidia ako martýra

Veľkú časť pozornosti si v uplynulých dvoch týždňoch získali príspevky dotýkajúce sa pokusu o atentát na premiéra Roberta Fica. Téma
viazala množstvo manipulatívnych tvrdení a klamstiev už v predošlom období, pričom aj naďalej slúžila ako nástroj pre osočovanie
opozície a intenzívne útoky namierené proti médiám.

Samotný premiér po čiastočnom zotavení publikoval video, v ktorom hovoril o atentáte zo strany „aktivistu slovenskej opozície“. To sa
stalo v nasledujúcich dňoch hlavným posolstvom dezinformátorov, ktorí útok naďalej zneužívali na diskreditáciu primárne opozičnej
strany Progresívne Slovensko (PS).

Fico sa vo videu vyjadril, že útočníkovi odpúšťa a necíti voči nemu žiadnu nenávisť. Zároveň však situáciu využil na obviňovanie
opozičných strán, ktoré podľa neho svojou rétorikou umocnili napätie a zlo v spoločnosti. Uviedol, že útočník bol len „poslom zla a
politickej nenávisti, ktorú politicky neúspešná a frustrovaná opozícia rozvinula na Slovensku do nezvládnuteľných rozmerov“. Pokračoval
konšpiračnou prognózou o tom, že „protivládne médiá, najmä tie, ktoré sú spoluvlastnené finančnou štrukútrou Soroša“, ale tiež „politické
mimovládne organizácie financované zahraničím“ a opozícia budú situáciu bagatelizovať a odmietať prepojenia medzi atentátnikom a
politickou opozíciou. Sám vo videu viackrát zdôraznil možnosť prepojenia útočníka Juraja Cintulu na opozičné strany, žiadne konkrétne
dôkazy však neuviedol.

Fico tiež zopakoval myšlienku o tom, že je nutné rešpektovať iný názor – nie pretláčať „politiku jediného správneho názoru“ či násilne
vyvážať demokraciu do štátov, ktoré chcú ísť vlastnou cestou. Nepriamo tak naznačoval, že mohol byť obeťou pokusu o atentát práve
kvôli svojim názorom a snahe presadzovať „sebavedomú suverénnu zahraničnú politiku“. Tento naratív sa počas uplynulých týždňov
objavoval opakovane v obsahu rôznych konšpiračných a dezinformačných zdrojov.

Fakt, že Fico zverejnil zmieňované video deň pred moratóriom predchádzajúcim slovenským voľbám do EP, zdôraznil v príspevku na
Facebooku jeho poradca a pochybný politický analytik Eduard Chmelár. Ten otvorene priznal, že z Ficovej strany išlo o súčasť politickej
kampane, pričom sa stretagicky snažil podporiť kandidátov SMER-SSD. Chmelár vyzdvihoval Ficov postoj a sám v príspevku označoval
za vinníka opozíciu, ktorá podľa neho „tvrdohlavo odmieta akúkoľvek spoluzodpovednosť“. Ficov poradca zároveň povedal, že „opoziční
politici, novinári, analytici a moralisti najrôznejšieho druhu chrlia na najsilnejšiu vládnucu stranu oheň a síru“ a pritom mylne očakávajú, že
sa líder strany ospravedlní a bude hovoriť o zmierení.

Podobne ako u Chmelára, obvinenia opozície a médií sa objavili aj u Ľuboša Blahu. Tie mali podľa neho na prvý príhovor Roberta Fica
po atentáte zareagovať detinsky, pričom údajne šírili nenávisť, používali lacné frázy a útoky na SMER. Podľa Blahu sa Fico zachoval ako
„chlap“ a „štátnik“, keď pomenoval korene zla: „Každý, kto má iný názor ako liberáli, je terčom nenávisti.“ Podľa politika môžu za tento
stav západné mocnosti. Tie majú riadiť slovenské médiá a opozíciu, ktoré na základe toho „hecovali ulicu“ a „stvorili Cintulu“ [pozn.
útočník Juraj Cintula]. Okrem toho Blaha siahol po svojich zaužívaných konšpiračných frázach, keď tvrdil, že Fico pomenoval pravdu o
„plazivej totalite“ a „imperiálnych inštinktoch západných veľmocí“.

Tak ako Fico, aj Blaha nadväzoval na starší naratív o údajnej snahe kriminalizovať stranu SMER-SSD a odstaviť Roberta Fica kvôli jeho 
mierovým názorom. Za tie si mal podľa Blahu „vytrpieť viac ako ktorýkoľvek politik v Európe“, na základe čoho sa stal martýrom. 
Podpredseda SMER-SSD usiloval o vyobrazenie Fica ako hrdinu, ktorý sa zachoval odvážne a veľkodušne, pričom sa nebál ísť proti 
prúdu. Symbol martýrstva sa Blaha snažil posilniť aj v príspevku na Telegrame, kde Fica chválil za „najlepší prejav v živote“, na ktorý vraj
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čakal celý svet. V danom prejave Fico údajne priniesol „objajobu mieru a slobodu“ a zároveň „obžalobu západných mocností“.

Vo vyššie zmieňovanom facebookovom videu Blaha viackrát vyslovil tvrdenie, že útočník Juraj Cintula bol „opozičný aktivista“ a zároveň
vyzýval „liberálny provojnový tábor“, aby sa kajal a prestal s nenávisťou. Celé jeho emóciami nabité vystúpenie však bolo útokom na
opozíciu a menovite aj na lídra strany PS Michala Šimečku. Podobné útoky nachádzame aj v príspevkoch ďalších dezinformačných
aktérov. Napríklad György Gyimesi, v súčasnosti mimoparlamentný politik a člen strany Maďarská aliancia, atribuoval Šimečkovi „podiel
viny a zodpovednosti na vražednom útoku na premiéra Fica“. Aj jeho príspevok obsahoval tvrdenie o tom, že „strelca sfanatizovali práve
médiá a opozícia, že to bol premyslený útok odhodlaného opozičníka“.

Novinári čelili urážkam a personálnym útokom

Ako už bolo spomínané, tradičné médiá boli zo strany dezinformátorov atakované predovšetkým prostredníctvom ich umelého spájania s
atentátom na Roberta Fica a údajným podnecovaním nenávisti v spoločnosti. Počas sledovaného obdobia sme zaznamenali
predovšetkým ataky cielené voči televízii Markíza, ale aj špecificky voči moderátorovi Michalovi Kovačičovi, ktorý bol dlhodobo tvárou
politickej relácie Na telo.

Situácia v médiu sa vyhrotila po tom, čo moderátor využil priestor na konci jednej z diskusií, aby poukázal na politické tlaky a orbanizáciu
médií. Kovačič otvorene hovoril aj o tlaku zo strany vedenia televízie, ktoré sa pokúšalo cenzurovať jeho reláciu, ako aj sekciu
spravodajstva, s cieľom vyberať hostí a vyhýbať sa politickým konfrontáciám. Vedenie televízie následne označilo moderátorov krok za
porušenie povinností. Aj keď mu mnohí zamestnanci televízie vyslovili podporu a usporiadali štrajk, budúcnosť relácie je neistá. Ak bude
opätovne spustená, stane sa tak pravdepodobne až po letnej pauze, a to bez Michala Kovačiča.

K situácii sa na sociálnych sieťach vyjadrili viacerí dezinformační aktéri. Tí zväčša hovorili o moderátorovi ako o zástupcovi záujmov
politickej opozície. Napríklad podľa ministra životného prostredia Tomáša Tarabu (SNS), mal byť v slovenskom mediálnom priestore dlhé
roky na úkor poctivej žurnalistiky pestovaný tzv. jednostranný novinársky aktivizmus. Taraba v príspevku neuvádza, čo rozumie pod
poctivou žurnalistikou a ktoré médiá sú podľa neho (v negatívnom zmysle) aktivistické. Tvrdil však, že tento aktivizmus „v médiách
vyplakáva, že už v spoločnosti o neho nie je záujem“.

Podobným rétorickým obratom počastoval dlhoročnú tvár Markízy Kovačiča aj Ľuboš Blaha, ktorý na Telegrame písal o jeho „trápnom
vyplakávaní“. V príspevku Blaha tvrdil, že Kovačič sa „hral na najmúdrejšieho a začal v Markíze zneužívať svoju pozíciu moderátora na
to, aby šikanoval ľavicových politikov a šíril slniečkarsku propagandu“.

Blaha nepriamo pochválil krok vedenia televízie Markíza, ktoré sa voči Kovačičovi vymedzilo a predznamenalo jeho odchod. Skutočnosť,
že sa vedenie televízie malo pokúšať reláciu cenzurovať a vyvíjať tlak na redakciu spravodajstva Blahovi nevadí, keďže kroky vedenia
schvaľuje ako zásah proti „partii neoliberálnych aktivistov, ktorí okupujú Markízu“. Táto skupina mala podľa neho z rodinnej televízie
urobiť „džihádistickú bunku liberálov proti Smeru“. V príspevku tak opäť nachádzame snahu štylizovať stranu SMER-SSD a jej členov do
pozície obetí, ktoré mali byť dlhodobo médiami osočované. Práve Markíza bola podľa politika „symbolom mediálnej protivládnej nenávisti“
a údajne teda niesla podiel viny na atentáte na Roberta Fica. Blahov príspevok z Telegramu bol prezdieľaný aj oficiálnou facebookovou
stránkou SMER-SSD.

K situácii ohľadom Kovačiča sa vyjadrili aj ďalší politici a dezinformátori, ktorí na účet moderátora nešetrili urážkami a obvineniami. Člen
strany SMER-SSD Marián Kéry napríklad nazval Kovačiča „poskokom“ opozície a liberálnych médií. Skutočnosť, že moderátor založil v
televízii odbory, Kéry interpetoval ako snahu pomôcť „paralyzovaným progresívcom z Progresívneho Slovenska vo voľbách do
Európskeho parlamentu“. Vyjadrenie prevzal zo statusu Moniky Beňovej, ktorý zdieľala stránka SMER-SSD. Beňová, ktorá bola za stranu
SMER-SSD opätovne zvolená za poslankyňu EP, okrem iného uviedla, že súboj, ktorý Kovačič „otvoril formálne proti majiteľom či
vedeniu tv markíza je jeho a nielen jeho, pokus o záchranu PS“.

Podľa Igora Melichera, člena SMER-SSD a štátneho tajomníka ministerstva obrany, má byť Kovačičov odchod z televízie súčasťou
„očisty od ideologických nánosov“. Tie mal budovať aj samotný moderátor, teda „politik, ktorý sa 6 rokov hral na novinára“. Ide o identickú
ideovú líniu, akú vo svojich príspevkoch publikovali vyššie spomínaní politici Kéry či Beňová.

Známy dezinformátor Igor Bukovský, ktorý šíril medicínske hoaxy najmä počas pandémie Covid-19, dodal, že Kovačič patril „k tým, ktorí
na Slovensku rozpútavajú kultúrny a ideologický konflikt“. Bukovský vidí problém v tom, že moderátor údajne mlčal v čase, keď mali Igor
Matovič a Eduard Heger [pozn. počas predchádzajúcej vlády] zavádzať cenzúru vypínaním informačných médií. Zároveň odkazoval na
situáciu, keď s ním Markíza ukončila spoluprácu v oblasti popularizácie zdravej výživy, údajne „na základe politickej objednávky“.
Porovnával však neporovnateľné situácie, keďže sám v online priestore prezentoval výroky s potenciálne nebezpečnými dopadmi pre
verejné zdravie. V lete 2020 totiž šíril tvrdenia o tom, že Covid-19 predstavuje banálne ochorenie a spochybňoval potrebu
protipandemických opatrení.

Okrem Kovačiča bola počas posledných dvoch týždňov terčom útokov aj Veronika Cifrová Ostrihoňová, ktorá v minulosti pôsobila ako
redaktorka a moderátorka v Markíze a RTVS. Medzičasom bola zvolená za poslankyňu Európskeho parlamentu na kandidátnej listine
PS. György Gyimesi venoval Cifrovej Ostrihoňovej príspevok obsahujúci personálne ataky a mizogýnnu rétoriku.
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O bývalej novinárke totiž hovoril ako o „blondínke“, ktorá študovala históriu a politológiu v USA a v Paríži na to, aby vo svojej relácii robila
„rozhovory s Monikou Tódovou a Zuzanou Čaputovou o nálepkách na bradavky“. Štúdium v USA politik označil za „vymývanie mozgov“ a
„vedomý tuning v jej životopise“, ktorý mal predznamenať novinárkin prechod do politiky, resp. na kandidátnu listinu PS. Neváhal tiež
používať slovné spojenia typu „Sajfova manželka je dnes na predaj v progresívnom klube“, „(aj) zdravotníctvu sa rozumie asi ako hus do
piva“, alebo „doteraz v médiách služila gender ideológii“ (sic). Takýmito tvrdeniami Gyimesi spochybňoval akékoľvek kvality Cifrovej
Ostrihoňovej, predovšetkým jej vzdelanie a mediálne pôsobenie. Zároveň sa jej osobu snažil spájať s negatívnym vyobrazením tzv.
bratislavskej kaviarne a presadzovaním euroatlantických záujmov.

Vyššie uvedené príklady útokov na médiá a novinárov dôveryhodne ilustrujú nenávistnú atmosféru a identifikujú aktérov, ktorí stoja za jej
budovaním. Zároveň ide o pokračovanie snáh, ktoré sú na Slovensku viditeľné od parlamentných volieb v roku 2023. Ostrakizácia
tradičných médií, ktorá sa začala ich vládnym označením za „verejných nepriateľov“, pokračuje ďalšími pokusmi o ich umlčanie. Zdá sa,
že po verejnoprávnom médiu podľahli tlaku vlády aj ekonomické záujmy majiteľov TV Markíza. Šírenie nenávisti a dezinformačných
naratívov na adresu médií a novinárov bolo a bude dôležitou súčasťou podobných snáh vládnej koalície.

Projekt Infosecurity.sk, organizovaný skrze Adapt Institute, ktorý je podporovaný pražskou kanceláriou Friedrich Naumann Foundation for
Freedom, nepretržite monitoruje aktivity slovenských aj zahraničných dezinformačných aktérov, no zameriava sa najmä na slovenských.
Aktivity projektu sú postavené na každodennom monitorovaní nových dezinformácií, hoaxov a konšpiračných teórií v online informačnom
priestore. Tento prístup umožňuje analytikom identifikovať dezinformačné príspevky a naratívy, ktoré najviac rezonovali u verejnosti, ako
aj zistiť, odkiaľ pochádzajú a ako sa šírili a vyvíjali na sociálnych sieťach. Správa má formu dvojtýždenného súhrnu vznikajúcich trendov v
šírení škodlivého informačného obsahu online. Na základe toho môže Infosecurity.sk informovať verejnosť o vznikajúcich a aktuálnych
trendoch v oblasti dezinformácií, manipulácie a propagandy.

Súvisiace

Peter Dubóczi

Vyštudoval politológiu na Katedre politológie Filozofickej fakulty UPJŠ v Košiciach, kde naďalej pôsobí ako odborný asistent. Zároveň je
výskumníkom pre Inštitút strategických politík a analytikom MapInfluenCE projektu Asociace pro mezinárodní otázky. Venuje sa
problematike otvorenej spoločnosti a liberálnej demokracie v prostredí medzinárodných vzťahov. Zaujíma sa o politickú filozofiu, národný
populizmus, kognitívnu bezpečnosť a hybridné hrozby. Kontakt: peter.duboczi@infosecurity.sk

Ukrajina je v informačnej vojne s Ruskom už roky. Stratégia Kyjeva...

16. júna 2024

Počas tohtoročného Kyiv Stratcom Forum Vadym Skibitskyi, zástupca riaditeľa rozviedky ministerstva obrany Ukrajiny, jasne pomenoval
hrozby zo strany Ruska, ktorým Ukrajina čelí...

Autor: Peter Dubóczi
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Pellegrini je politicky skúsenejší ako Čaputová, ale podľa politológa prináša so sebou určitú „politickú batožinu“  
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16.6.2024 (SITA.sk) - Nový slovenský prezident Peter Pellegrini je politicky skúsenejší ako jeho predchodkyňa Zuzana Čaputová, no
prináša so sebou určitú „politickú batožinu". Prezidentova politická história má potenciál limitovať jeho šance na upokojenie spoločnosti.

Iný politický tábor

Pre agentúru SITA to skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach. Dodal, že každý z nich pochádza z iného politického tábora. Dubóczi tiež skonštatoval, že hoci exprezidentka zažila počas
svojho mandátu viacero kritických momentov, nový prezident do kritickej situácie priamo nastupuje.

Poukázal pritom na to, že rozpoloženie slovenskej spoločnosti je v súčasnosti oveľa viac napäté a polarizované, a to aj v súvislosti s
nedávnym atentátom na predsedu vlády Roberta Fica ( Smer-SD ).

„Dá sa však očakávať, že funkčné obdobie Petra Pellegriniho bude časom o čosi stabilnejšie. Najmä preto, že si s aktuálnou vládnou
koalíciou prirodzene rozumie. Predsa len, stál pri jej zrodení. To mu tiež môže v priebehu výkonu funkcie priťažiť, pretože bude
spochybňovaná jeho nadstraníckosť," nazdáva sa politológ.

Dynamika politickej situácie

Dubóczi podotkol, že v súčasnosti je ešte náročné predikovať, aké budú rozdiely medzi tým, ako vykonávala prezidentský mandát
Čaputová, a tým, ako to bude robiť Pellegrini.

„Myslím, že v tomto ohľade veľa napovie čas. Uvidíme, ako sa Peter Pellegrini postaví k už nastoleným politickým otázkam, ktoré
slovenskú spoločnosť názorovo rozdeľujú. Veľa záleží od dynamiky politickej situácie a ďalších krokov vládnej koalície," vraví.

Politológ ale pripomenul, že nový prezident už vo volebnej kampani naznačoval, že nechce byť úplne protiváhou vlády a zároveň má
záujem eliminovať konflikty medzi ústavnými orgánmi. Rovnako však naznačoval, že plánuje i vystupovať proti krokom vládnej garnitúry,
ktoré by neboli prospešné pre ľudí. To je podľa Dubócziho pomerne vágna definícia.

„Kľúčové pre budúce hodnotenie funkčného obdobia Petra Pellegriniho bude preto to, ako medzi týmito dvoma rovinami bude hľadať
rovnováhu, respektíve, či sa mu to vôbec podarí," myslí si.

Silný mandát

Nová hlava štátu dostala podľa politológa silný mandát vzhľadom na to, že ho volilo vyše 1,4 milióna voličov. Podotkol, že prezident SR
má stále najmä reprezentatívnu funkciu. „To znamená, že prezident má relatívne jasne určené roly. Kľúčové však budú kontúry
Pellegriniho prezidentskej politiky a vzťahu s vládnou koalíciou – tie sa v praxi okrem iného ukážu najmä v legislatívnom procese, pri
vymenovávaní funkcionárov či zahraničnej politike," vysvetľuje.

Dubóczi pripomenul, že v oblasti domácej politiky má prezident relatívne obmedzené kompetencie, môže najmä poukazovať na problémy
a kreovať spoločenskú agendu.

Inauguračný prejav

„Ako vyplýva aj z jeho inauguračného prejavu, uvedomuje si, že sa v rámci výkonu svojej funkcie bude musieť sústrediť na stabilizáciu a
upokojenie spoločnosti. Takýto proces však skutočne môže nabrať rôzne podoby a je otázne, či sa novému prezidentovi podarí úspešne
personifikovať spájanie spoločnosti," podotýka politológ.

Nazdáva sa, že pri hodnotení Pellegriniho mandátu budú podstatné dve kategórie, a to prispôsobivosť a nadstraníckosť. Zároveň je podľa
Dubócziho otázne to, ako ich vybalansuje vo vzťahu k súčasnej vládnej koalícii.

„Ukáže sa to najmä v oblastiach, kde vláda bude potrebovať prezidentov súhlas – najmä v legislatívnom procese či vymenovávaní
funkcionárov. Stačí spomenúť, že Petra Pellegriniho čakajú rozhodnutia o návrhoch zmien v RTVS, vymenovania riaditeľa SIS či
legislatívnej úpravy fungovania mimovládneho sektoru," vymenúva a podotýka, že nový prezident už neraz ukázal, že sa dokáže tak
prispôsobiť, ako aj odporovať niečomu. Skúsenosti z posledného obdobia ale podľa politológa ukazujú určitú nekonzistentnosť medzi
slovami a skutkami.

Zahraničná politika

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/2215866415/6bc448ea61dec0587d7b?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MjEyMzQ3NzgsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MjIxNTg2NjQxNSwidGlkIjozMDE4OX0.MPNkn4iNLVdqc9r0IA25bQgf0iccbrr1BKV55IGMDvQ
https://www.finreport.sk/agenturne-spravy/pellegrini-je-politicky-skusenejsi-ako-caputova-ale-podla-politologa-prinasa-so-sebou-urcitu-politicku-batozinu/


Mediaboard Slovakia s. r. o. | mediaboard.com 28

Na margo zahraničnej politiky Dubóczi poukázal, že Pellegrini deklaroval aktívne participovanie na reprezentácii štátu. Dodal, že v tomto
smere neočakáva výraznejšie rozdiely v porovnaní s predošlými hlavami štátu.

„Jediným otáznikom ostáva zahranično-politická orientácia Slovenska. Za posledné mesiace sme mohli v rámci tzv. suverénnej
zahraničnej politiky na všetky svetové strany vidieť viaceré kontroverzné vládne kroky, ktoré naštrbili reputáciu Slovenska ako
spoľahlivého a dôveryhodného partnera v euroatlantických štruktúrach," vraví politológ a poukazuje na to, že z Pellegriniho vyjadrení v
minulosti je zrejmé, že nie je v týchto otázkach radikálny.

Dubóczi zdôraznil, že je otázne, do akej miery bude nový prezident schopný odporovať neštandardnej, prípadne i pre zahraničné záujmy
SR škodlivej, rétorike. Pellegrini podľa neho v minulosti ukázal, že je schopný kritizovať aj ľudí zo svojho politického tábora.

„V jeho inauguračnom prejave zaznelo to, že Slovensko ostane pevnou súčasťou EÚ a aj NATO. Na druhej strane v nich však má
vykonávať suverénnu politiku. To je, samozrejme, v poriadku, ale posledné skúsenosti hovoria, že za podobnými vyjadreniami sa môže
skryť hocičo," uzavrel.

Autor: FinReport.sk
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Košice-Staré Mesto, Verejná knižnica Jána Bocatia

Streda 19.06.2024, 10:00

Oslávte s nami 100. výročie a prijmite pozvanie na Deň s knižnicou.

Verejná knižnica Jána Bocatia v Košiciach si v roku 2024 pripomína 100 rokov odo dňa keď sa stala verejnou knižnicou prístupnou pre
všetkých. Stalo sa tak po transformácii z akademickej knižnice, ktorej počiatky siahajú do 17. storočia, v roku 1924.

Dôležitou súčasťou života knižnice sú jej čitateľky a čitatelia a aj preto sme sa rozhodli osláviť 100 rokov knižnice v Košiciach s vami.

Pripravili sme podujatie Deň s knižnicou, ktoré sa uskutoční v stredu 19. júna 2024 a počas neho oslávime toto krásne jubileum.

Dopoludňajší program bude patriť snahe o prekonanie nášho vlastného slovenského rekordu z roku 2019, kedy sa nám podarilo postaviť
najvyšší stoh z kníh. Ustanovujúci rekord dosiahol výšku 2 metre a 20 centimetrov. Stoh tvorilo 105 kníh rôznych formátov poukladaných
na seba. V stredu 19. júna sa spolu päť knižníc pokúsi prekonať tento rekord. Našu výzvu prijali ďalšie 4 knižnice: Knižnica pre mládež
mesta Košice, Štátna vedecká knižnica v Košiciach, Univerzitná knižnica UPJŠ v Košiciach a Zemplínska knižnica Gorazda Zvonického v
Michalovciach. Príďte nás všetkých povzbudiť pred centrálnu knižnicu o 10:00 a užiť si s nami veľa zábavy, ale aj napätia z očakávania či
sa to podarí.

Pri tejto príležitosti odhalíme verejnosti aj jedno prekvapenie – nové logo knižnice. Buďte medzi prvými, ktorí ho uvidia. Víťazné logo
vzišlo z verejnej súťaže, ktorú knižnica prednedávnom vypísala, a do ktorej boli prihlásené desiatky návrhov. Ten víťazný vybrala odborná
komisia a práve na Deň s knižnicou ho slávnostne odhalíme. My sa už nevieme dočkať, kedy vám ho predstavíme aj s novou vizuálnou
identitou, vďaka ktorej budeme rozpoznateľnejší. Veríme, že si ho obľúbite tak ako my.

Knihy, ktoré knižnice použijú na stavanie stohu z kníh nevyjdú nazmar. Od 13.00 do 17:00 ich ponúkneme verejnosti v rámci našej
tradičnej burzy kníh. Tentokrát však bude mať charitatívny presah, výťažok z nej bude určený Oddeleniu detskej onkológie a hematológie
Detskej fakultnej nemocnici v Košiciach. Príďte si teda vybrať dobré čítanie a prispieť na dobrú vec.

Popoludňajší program bude určený deťom, ich rodičom a tvorivým aktivitám. Už o 13:00 vás v centrálnej knižnici čaká divadelné
predstavenie O čertovi Kolofónovi, divadla Morgonrock, za ktorým stojí obľúbený autor detských kníh Peter Gärtner. Po ňom o 14:00 sa
presvedčíme, že veda môže byť veselá a užijeme si zábavné pokusy pre deti spolu s Kúzelnou fyzikou. Medzi 15:00-17:00 sme si
pripravili kreatívny kútik, v ktorom si môžete vyrobiť voňavé a krásne mydielka a odniesť si aj takúto pamiatku z nášho dňa. Upokojenie a
veľa radosti v tomto čase určite prinesie aj stretnutie s Tobim, terapeutickým psom.

Aká by to bola oslava bez smiechu a hudby? Deň s knižnicou bude teda vrcholiť podvečerným programom. Tešiť sa môžete na špeciálny
standup komika Martina Hatalu, ktorého môžete poznať aj zo Silných rečí. Okrem toho je aj autorom niekoľkých kníh a tak ku standupu
pridáme aj besedu s ním. O zábavu a veľa smiechu bude postarané, začíname o 17:00 v centrálnej knižnici. Koncertom Martina Brečka o
18:00 ukončíme Deň s knižnicou prívalom dobrej hudby.

Hlavný program sa bude odohrávať v centrálnej knižnici na Hviezdoslavovej 5, no na všetkých pracoviskách knižnice na vás čaká bonus
v podobe bezplatného zápisného, odpustenia upomienok a navyše, pre každého 100. čitateľa v daný deň máme pripravený aj bonusový
balíček plný krásnych vecí ako poďakovanie, že ste tu s nami.

My sa už nevieme dočkať na všetky aktivity a najmä na vás, pretože knižnica ste aj vy, naši čitatelia a čitateľky. Tak to spolu oslávme,
tešíme sa na vás v stredu 19. júna, príďte.

Portál www.kamdomesta.sk nie je organizátorom uverejňovaných podujatí a preto nezodpovedá za zmeny uskutočnené organizátormi.
Odporúčame preveriť si vopred termín a čas konania podujatia priamo u organizátora. Na niektoré akcie je potrebné sa prihlásiť vopred.

Miesto konania
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17.6.2024 (SITA.sk) - Inauguračný prejav nového prezidenta Petra Pellegriniho nadviazal na odkazy jeho kampane. Pre agentúru SITA to
skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Poznamenal, že by nerád označoval Pellegriniho prejav ako povinnú jazdu, no do istej miery ňou bol. Ústredným motívom bola podľa
Dubócziho očakávane výzva na pokoj, zmier a zjednotenie spoločnosti.

Pozícia štátnika - zjednotiteľa

„ Svojím prejavom sa podľa mňa Peter Pellegrini snažil postaviť do pozície štátnika - zjednotiteľa. Liek, respektíve pokoj, ktorý Pellegrini
podľa jeho vlastných volebných sloganov a slov ponúka, vnímam v dvoch rovinách: ako výzvu pre spoločnosť, ale aj ako snahu
Pellegriniho personifikovať pokoj a riešenia vo vlastnej osobe, " vraví politológ.

Dubóczi poznamenal, že nová hlava štátu veľmi jasne a presne zadefinovala súčasný stav spoločnosti, v ktorom na jednej strane stoja
dobro a nádej, a na druhej strach, hnev a frustrácia.

„ Neistotu a polarizáciu do spoločnosti skutočne prináša viacero faktorov. Niektoré z nich však nový prezident možno nepopísal
dostatočne. Otáznym preto ostáva to, že do akej miery bude alebo vôbec môže byť so svojich načrtnutých snahách úspešný," dodal.

Vrchol prezidentskej kampane

Dubóczi v tomto smere poukázal na vrchol prezidentskej kampane.

„ Kým Pellegrini hlásal pokoj, spoločne s vládnymi kolegami tiež slovenskú verejnosť strašil vojnou a svojho oponenta obviňoval z
vojnového štváčstva, " uviedol.

Podobných rozporov vníma politológ v prezidentovej doterajšej politickej kariére viacero a nazdáva sa, že v budúcnosti by mu to mohlo
komplikovať napĺňanie jeho sľubu o pokoji a silnom štáte pre občanov.

Dôležitý signál spoločnosti

Politológ však pripomenul i to, ako Pellegrini pristupoval k upokojeniu situácie na Slovensku po atentáte na predsedu vlády Roberta Fica
(Smer-SD).

„ To sa napríklad ukázalo aj v podobe plánovaného spoločného stretnutia s lídrami parlamentných strán, na ktorého organizácii sa
dohodli s dosluhujúcou prezidentkou Čaputovou. Aj napriek prvotnému neúspechu, prezident naznačil, že sa bude o podobné stretnutie
pokúšať aj ďalej, " vraví a takéto kroky hodnotí kladne.

Dubóczi tiež ocenil, že na inauguráciu bol pozvaný aj Pellegriniho neúspešný protikandidát Ivan Korčok, podľa neho to tiež môže
spoločnosti vyslať dôležitý signál smerom na jej upokojenie a zjednotenie.

Viac k témam: Inaugurácia prezidenta, Politológ, Predseda vlády, Prejav, Prezident Slovenskej republiky, Streľba na premiéra Roberta
Fica v Handlovej

Zdroj: SITA.sk - Dubóczi: Pellegriniho inauguračný prejav nadviazal na odkazy jeho kampane, ústredným motívom bola výzva na pokoj a
zmier © SITA Všetky práva vyhradené.

Dubóczi: Pellegriniho inauguračný prejav nadviazal na odkazy jeho kampane, ústredným motívom bola výzva na pokoj a zmier
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Pellegrini je politicky skúsenejší ako Čaputová, ale podľa politológa prináša so sebou určitú "politickú batožinu“

Pellegrini je politicky skúsenejší ako Čaputová, ale podľa politológa prináša so sebou určitú „politickú batožinu“

16. 06. 2024

Nový slovenský prezident Peter Pellegrini je politicky skúsenejší ako jeho predchodkyňa Zuzana Čaputová, no prináša so sebou určitú
„politickú batožinu“. Prezidentova politická história má potenciál limitovať jeho šance na upokojenie spoločnosti.

Iný politický tábor

Pre agentúru SITA to skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach. Dodal, že každý z nich pochádza z iného politického tábora. Dubóczi tiež skonštatoval, že hoci exprezidentka zažila počas
svojho mandátu viacero kritických momentov, nový prezident do kritickej situácie priamo nastupuje.

Poukázal pritom na to, že rozpoloženie slovenskej spoločnosti je v súčasnosti oveľa viac napäté a polarizované, a to aj v súvislosti s
nedávnym atentátom na predsedu vlády Roberta Fica ( Smer-SD ).

Podporte kvalitný nezávislý obsah

Prihláste sa, ak už máte predplatné

Ďalšie k téme

Autor: SITA, Katarína Lörincová
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17.6.2024 (SITA.sk) – Nový slovenský prezident Peter Pellegrini je politicky skúsenejší ako jeho predchodkyňa Zuzana Čaputová, no
prináša so sebou určitú „politickú batožinu”. Prezidentova politická história má potenciál limitovať jeho šance na upokojenie spoločnosti.

Iný politický tábor

Pre agentúru SITA to skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach. Dodal, že každý z nich pochádza z iného politického tábora. Dubóczi tiež skonštatoval, že hoci exprezidentka zažila počas
svojho mandátu viacero kritických momentov, nový prezident do kritickej situácie priamo nastupuje.

Poukázal pritom na to, že rozpoloženie slovenskej spoločnosti je v súčasnosti oveľa viac napäté a polarizované, a to aj v súvislosti s
nedávnym atentátom na predsedu vlády Roberta Fica (Smer-SD).

„Dá sa však očakávať, že funkčné obdobie Petra Pellegriniho bude časom o čosi stabilnejšie. Najmä preto, že si s aktuálnou vládnou
koalíciou prirodzene rozumie. Predsa len, stál pri jej zrodení. To mu tiež môže v priebehu výkonu funkcie priťažiť, pretože bude
spochybňovaná jeho nadstraníckosť,” nazdáva sa politológ.

Dynamika politickej situácie

Dubóczi podotkol, že v súčasnosti je ešte náročné predikovať, aké budú rozdiely medzi tým, ako vykonávala prezidentský mandát
Čaputová, a tým, ako to bude robiť Pellegrini.

„Myslím, že v tomto ohľade veľa napovie čas. Uvidíme, ako sa Peter Pellegrini postaví k už nastoleným politickým otázkam, ktoré
slovenskú spoločnosť názorovo rozdeľujú. Veľa záleží od dynamiky politickej situácie a ďalších krokov vládnej koalície,” vraví.

Politológ ale pripomenul, že nový prezident už vo volebnej kampani naznačoval, že nechce byť úplne protiváhou vlády a zároveň má
záujem eliminovať konflikty medzi ústavnými orgánmi. Rovnako však naznačoval, že plánuje i vystupovať proti krokom vládnej garnitúry,
ktoré by neboli prospešné pre ľudí. To je podľa Dubócziho pomerne vágna definícia.

„Kľúčové pre budúce hodnotenie funkčného obdobia Petra Pellegriniho bude preto to, ako medzi týmito dvoma rovinami bude hľadať
rovnováhu, respektíve, či sa mu to vôbec podarí,” myslí si.

Silný mandát

Nová hlava štátu dostala podľa politológa silný mandát vzhľadom na to, že ho volilo vyše 1,4 milióna voličov. Podotkol, že prezident SR
má stále najmä reprezentatívnu funkciu. „To znamená, že prezident má relatívne jasne určené roly. Kľúčové však budú kontúry
Pellegriniho prezidentskej politiky a vzťahu s vládnou koalíciou – tie sa v praxi okrem iného ukážu najmä v legislatívnom procese, pri
vymenovávaní funkcionárov či zahraničnej politike,” vysvetľuje.

Dubóczi pripomenul, že v oblasti domácej politiky má prezident relatívne obmedzené kompetencie, môže najmä poukazovať na problémy
a kreovať spoločenskú agendu.

Inauguračný prejav

„Ako vyplýva aj z jeho inauguračného prejavu, uvedomuje si, že sa v rámci výkonu svojej funkcie bude musieť sústrediť na stabilizáciu a
upokojenie spoločnosti. Takýto proces však skutočne môže nabrať rôzne podoby a je otázne, či sa novému prezidentovi podarí úspešne
personifikovať spájanie spoločnosti, ” podotýka politológ.

Nazdáva sa, že pri hodnotení Pellegriniho mandátu budú podstatné dve kategórie, a to prispôsobivosť a nadstraníckosť. Zároveň je podľa
Dubócziho otázne to, ako ich vybalansuje vo vzťahu k súčasnej vládnej koalícii.

„Ukáže sa to najmä v oblastiach, kde vláda bude potrebovať prezidentov súhlas – najmä v legislatívnom procese či vymenovávaní
funkcionárov. Stačí spomenúť, že Petra Pellegriniho čakajú rozhodnutia o návrhoch zmien v RTVS, vymenovania riaditeľa SIS či
legislatívnej úpravy fungovania mimovládneho sektoru,” vymenúva a podotýka, že nový prezident už neraz ukázal, že sa dokáže tak
prispôsobiť, ako aj odporovať niečomu. Skúsenosti z posledného obdobia ale podľa politológa ukazujú určitú nekonzistentnosť medzi
slovami a skutkami.

Zahraničná politika
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Na margo zahraničnej politiky Dubóczi poukázal, že Pellegrini deklaroval aktívne participovanie na reprezentácii štátu. Dodal, že v tomto
smere neočakáva výraznejšie rozdiely v porovnaní s predošlými hlavami štátu.

„Jediným otáznikom ostáva zahranično-politická orientácia Slovenska. Za posledné mesiace sme mohli v rámci tzv. suverénnej
zahraničnej politiky na všetky svetové strany vidieť viaceré kontroverzné vládne kroky, ktoré naštrbili reputáciu Slovenska ako
spoľahlivého a dôveryhodného partnera v euroatlantických štruktúrach,” vraví politológ a poukazuje na to, že z Pellegriniho vyjadrení v
minulosti je zrejmé, že nie je v týchto otázkach radikálny.

Dubóczi zdôraznil, že je otázne, do akej miery bude nový prezident schopný odporovať neštandardnej, prípadne i pre zahraničné záujmy
SR škodlivej, rétorike. Pellegrini podľa neho v minulosti ukázal, že je schopný kritizovať aj ľudí zo svojho politického tábora.

„V jeho inauguračnom prejave zaznelo to, že Slovensko ostane pevnou súčasťou EÚ a aj NATO. Na druhej strane v nich však má
vykonávať suverénnu politiku. To je, samozrejme, v poriadku, ale posledné skúsenosti hovoria, že za podobnými vyjadreniami sa môže
skryť hocičo,” uzavrel.

Viac k témam: bývalá prezidentka SR, Politológ, Prezident SR

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini je politicky skúsenejší ako Čaputová, ale podľa politológa prináša so sebou určitú „politickú batožinu“ © SITA
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Nový slovenský prezident Peter Pellegrini je politicky skúsenejší ako jeho predchodkyňa Zuzana Čaputová, no prináša so sebou...

16.6.2024 (SITA.sk) - Nový slovenský prezident Peter Pellegrini je politicky skúsenejší ako jeho predchodkyňa Zuzana Čaputová, no
prináša so sebou určitú „politickú batožinu". Prezidentova politická história má potenciál limitovať jeho šance na upokojenie spoločnosti.

Iný politický tábor

Pre agentúru SITA to skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach. Dodal, že každý z nich pochádza z iného politického tábora. Dubóczi tiež skonštatoval, že hoci exprezidentka zažila počas
svojho mandátu viacero kritických momentov, nový prezident do kritickej situácie priamo nastupuje.

Poukázal pritom na to, že rozpoloženie slovenskej spoločnosti je v súčasnosti oveľa viac napäté a polarizované, a to aj v súvislosti s
nedávnym atentátom na predsedu vlády Roberta Fica ( Smer-SD ).

„Dá sa však očakávať, že funkčné obdobie Petra Pellegriniho bude časom o čosi stabilnejšie. Najmä preto, že si s aktuálnou vládnou
koalíciou prirodzene rozumie. Predsa len, stál pri jej zrodení. To mu tiež môže v priebehu výkonu funkcie priťažiť, pretože bude
spochybňovaná jeho nadstraníckosť," nazdáva sa politológ.

Dynamika politickej situácie

Dubóczi podotkol, že v súčasnosti je ešte náročné predikovať, aké budú rozdiely medzi tým, ako vykonávala prezidentský mandát
Čaputová, a tým, ako to bude robiť Pellegrini.

„Myslím, že v tomto ohľade veľa napovie čas. Uvidíme, ako sa Peter Pellegrini postaví k už nastoleným politickým otázkam, ktoré
slovenskú spoločnosť názorovo rozdeľujú. Veľa záleží od dynamiky politickej situácie a ďalších krokov vládnej koalície," vraví.

Politológ ale pripomenul, že nový prezident už vo volebnej kampani naznačoval, že nechce byť úplne protiváhou vlády a zároveň má
záujem eliminovať konflikty medzi ústavnými orgánmi. Rovnako však naznačoval, že plánuje i vystupovať proti krokom vládnej garnitúry,
ktoré by neboli prospešné pre ľudí. To je podľa Dubócziho pomerne vágna definícia.

„Kľúčové pre budúce hodnotenie funkčného obdobia Petra Pellegriniho bude preto to, ako medzi týmito dvoma rovinami bude hľadať
rovnováhu, respektíve, či sa mu to vôbec podarí," myslí si.

Silný mandát

Nová hlava štátu dostala podľa politológa silný mandát vzhľadom na to, že ho volilo vyše 1,4 milióna voličov. Podotkol, že prezident SR
má stále najmä reprezentatívnu funkciu. „To znamená, že prezident má relatívne jasne určené roly. Kľúčové však budú kontúry
Pellegriniho prezidentskej politiky a vzťahu s vládnou koalíciou – tie sa v praxi okrem iného ukážu najmä v legislatívnom procese, pri
vymenovávaní funkcionárov či zahraničnej politike," vysvetľuje.

Dubóczi pripomenul, že v oblasti domácej politiky má prezident relatívne obmedzené kompetencie, môže najmä poukazovať na problémy
a kreovať spoločenskú agendu.

Inauguračný prejav

„Ako vyplýva aj z jeho inauguračného prejavu, uvedomuje si, že sa v rámci výkonu svojej funkcie bude musieť sústrediť na stabilizáciu a
upokojenie spoločnosti. Takýto proces však skutočne môže nabrať rôzne podoby a je otázne, či sa novému prezidentovi podarí úspešne
personifikovať spájanie spoločnosti, " podotýka politológ.

Nazdáva sa, že pri hodnotení Pellegriniho mandátu budú podstatné dve kategórie, a to prispôsobivosť a nadstraníckosť. Zároveň je podľa
Dubócziho otázne to, ako ich vybalansuje vo vzťahu k súčasnej vládnej koalícii.

„Ukáže sa to najmä v oblastiach, kde vláda bude potrebovať prezidentov súhlas – najmä v legislatívnom procese či vymenovávaní
funkcionárov. Stačí spomenúť, že Petra Pellegriniho čakajú rozhodnutia o návrhoch zmien v RTVS, vymenovania riaditeľa SIS či
legislatívnej úpravy fungovania mimovládneho sektoru," vymenúva a podotýka, že nový prezident už neraz ukázal, že sa dokáže tak
prispôsobiť, ako aj odporovať niečomu. Skúsenosti z posledného obdobia ale podľa politológa ukazujú určitú nekonzistentnosť medzi
slovami a skutkami.
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Zahraničná politika

Na margo zahraničnej politiky Dubóczi poukázal, že Pellegrini deklaroval aktívne participovanie na reprezentácii štátu. Dodal, že v tomto
smere neočakáva výraznejšie rozdiely v porovnaní s predošlými hlavami štátu.

„Jediným otáznikom ostáva zahranično-politická orientácia Slovenska. Za posledné mesiace sme mohli v rámci tzv. suverénnej
zahraničnej politiky na všetky svetové strany vidieť viaceré kontroverzné vládne kroky, ktoré naštrbili reputáciu Slovenska ako
spoľahlivého a dôveryhodného partnera v euroatlantických štruktúrach," vraví politológ a poukazuje na to, že z Pellegriniho vyjadrení v
minulosti je zrejmé, že nie je v týchto otázkach radikálny.

Dubóczi zdôraznil, že je otázne, do akej miery bude nový prezident schopný odporovať neštandardnej, prípadne i pre zahraničné záujmy
SR škodlivej, rétorike. Pellegrini podľa neho v minulosti ukázal, že je schopný kritizovať aj ľudí zo svojho politického tábora.

„V jeho inauguračnom prejave zaznelo to, že Slovensko ostane pevnou súčasťou EÚ a aj NATO. Na druhej strane v nich však má
vykonávať suverénnu politiku. To je, samozrejme, v poriadku, ale posledné skúsenosti hovoria, že za podobnými vyjadreniami sa môže
skryť hocičo," uzavrel.
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16.6.2024 (SITA.sk) – Nový slovenský prezident Peter Pellegrini je politicky skúsenejší ako jeho predchodkyňa Zuzana Čaputová, no
prináša so sebou určitú „politickú batožinu“. Prezidentova politická história má potenciál limitovať jeho šance na upokojenie spoločnosti.

Iný politický tábor

Pre agentúru SITA to skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach. Dodal, že každý z nich pochádza z iného politického tábora. Dubóczi tiež skonštatoval, že hoci exprezidentka zažila počas
svojho mandátu viacero kritických momentov, nový prezident do kritickej situácie priamo nastupuje.

Poukázal pritom na to, že rozpoloženie slovenskej spoločnosti je v súčasnosti oveľa viac napäté a polarizované, a to aj v súvislosti s
nedávnym atentátom na predsedu vlády Roberta Fica ( Smer-SD ).

„Dá sa však očakávať, že funkčné obdobie Petra Pellegriniho bude časom o čosi stabilnejšie. Najmä preto, že si s aktuálnou vládnou
koalíciou prirodzene rozumie. Predsa len, stál pri jej zrodení. To mu tiež môže v priebehu výkonu funkcie priťažiť, pretože bude
spochybňovaná jeho nadstraníckosť,“ nazdáva sa politológ.

Dynamika politickej situácie

Dubóczi podotkol, že v súčasnosti je ešte náročné predikovať, aké budú rozdiely medzi tým, ako vykonávala prezidentský mandát
Čaputová, a tým, ako to bude robiť Pellegrini.

„Myslím, že v tomto ohľade veľa napovie čas. Uvidíme, ako sa Peter Pellegrini postaví k už nastoleným politickým otázkam, ktoré
slovenskú spoločnosť názorovo rozdeľujú. Veľa záleží od dynamiky politickej situácie a ďalších krokov vládnej koalície,“ vraví.

Politológ ale pripomenul, že nový prezident už vo volebnej kampani naznačoval, že nechce byť úplne protiváhou vlády a zároveň má
záujem eliminovať konflikty medzi ústavnými orgánmi. Rovnako však naznačoval, že plánuje i vystupovať proti krokom vládnej garnitúry,
ktoré by neboli prospešné pre ľudí. To je podľa Dubócziho pomerne vágna definícia.

„Kľúčové pre budúce hodnotenie funkčného obdobia Petra Pellegriniho bude preto to, ako medzi týmito dvoma rovinami bude hľadať
rovnováhu, respektíve, či sa mu to vôbec podarí,“ myslí si.

Silný mandát

Nová hlava štátu dostala podľa politológa silný mandát vzhľadom na to, že ho volilo vyše 1,4 milióna voličov. Podotkol, že prezident SR
má stále najmä reprezentatívnu funkciu. „To znamená, že prezident má relatívne jasne určené roly. Kľúčové však budú kontúry
Pellegriniho prezidentskej politiky a vzťahu s vládnou koalíciou – tie sa v praxi okrem iného ukážu najmä v legislatívnom procese, pri
vymenovávaní funkcionárov či zahraničnej politike,“ vysvetľuje.

Dubóczi pripomenul, že v oblasti domácej politiky má prezident relatívne obmedzené kompetencie, môže najmä poukazovať na problémy
a kreovať spoločenskú agendu.

Inauguračný prejav

„Ako vyplýva aj z jeho inauguračného prejavu, uvedomuje si, že sa v rámci výkonu svojej funkcie bude musieť sústrediť na stabilizáciu a
upokojenie spoločnosti. Takýto proces však skutočne môže nabrať rôzne podoby a je otázne, či sa novému prezidentovi podarí úspešne
personifikovať spájanie spoločnosti, “ podotýka politológ.

Nazdáva sa, že pri hodnotení Pellegriniho mandátu budú podstatné dve kategórie, a to prispôsobivosť a nadstraníckosť. Zároveň je podľa
Dubócziho otázne to, ako ich vybalansuje vo vzťahu k súčasnej vládnej koalícii.

„Ukáže sa to najmä v oblastiach, kde vláda bude potrebovať prezidentov súhlas – najmä v legislatívnom procese či vymenovávaní
funkcionárov. Stačí spomenúť, že Petra Pellegriniho čakajú rozhodnutia o návrhoch zmien v RTVS, vymenovania riaditeľa SIS či
legislatívnej úpravy fungovania mimovládneho sektoru,“ vymenúva a podotýka, že nový prezident už neraz ukázal, že sa dokáže tak
prispôsobiť, ako aj odporovať niečomu. Skúsenosti z posledného obdobia ale podľa politológa ukazujú určitú nekonzistentnosť medzi
slovami a skutkami.

Zahraničná politika
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Na margo zahraničnej politiky Dubóczi poukázal, že Pellegrini deklaroval aktívne participovanie na reprezentácii štátu. Dodal, že v tomto
smere neočakáva výraznejšie rozdiely v porovnaní s predošlými hlavami štátu.

„Jediným otáznikom ostáva zahranično-politická orientácia Slovenska. Za posledné mesiace sme mohli v rámci tzv. suverénnej
zahraničnej politiky na všetky svetové strany vidieť viaceré kontroverzné vládne kroky, ktoré naštrbili reputáciu Slovenska ako
spoľahlivého a dôveryhodného partnera v euroatlantických štruktúrach,“ vraví politológ a poukazuje na to, že z Pellegriniho vyjadrení v
minulosti je zrejmé, že nie je v týchto otázkach radikálny.

Dubóczi zdôraznil, že je otázne, do akej miery bude nový prezident schopný odporovať neštandardnej, prípadne i pre zahraničné záujmy
SR škodlivej, rétorike. Pellegrini podľa neho v minulosti ukázal, že je schopný kritizovať aj ľudí zo svojho politického tábora.

„V jeho inauguračnom prejave zaznelo to, že Slovensko ostane pevnou súčasťou EÚ a aj NATO. Na druhej strane v nich však má
vykonávať suverénnu politiku. To je, samozrejme, v poriadku, ale posledné skúsenosti hovoria, že za podobnými vyjadreniami sa môže
skryť hocičo,“ uzavrel.

Viac k témam: bývalá prezidentka SR, Politológ, Prezident SR

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini je politicky skúsenejší ako Čaputová, ale podľa politológa prináša so sebou určitú „politickú batožinu“ © SITA
Všetky práva vyhradené.
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Pellegrini je politicky skúsenejší ako Čaputová, ale podľa politológa prináša so sebou určitú „politickú batožinu“

16. 06. 2024

Slovensko

SITA Slovenska tlacova agentura

16.6.2024 (SITA.sk) – Nový slovenský prezident Peter Pellegrini je politicky skúsenejší ako jeho predchodkyňa Zuzana Čaputová, no
prináša so sebou určitú „politickú batožinu“. Prezidentova politická história má potenciál limitovať jeho šance na upokojenie spoločnosti.

Iný politický tábor

Pre agentúru SITA to skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach. Dodal, že každý z nich pochádza z iného politického tábora. Dubóczi tiež skonštatoval, že hoci exprezidentka zažila počas
svojho mandátu viacero kritických momentov, nový prezident do kritickej situácie priamo nastupuje.

Poukázal pritom na to, že rozpoloženie slovenskej spoločnosti je v súčasnosti oveľa viac napäté a polarizované, a to aj v súvislosti s
nedávnym atentátom na predsedu vlády Roberta Fica ( Smer-SD ).

„Dá sa však očakávať, že funkčné obdobie Petra Pellegriniho bude časom o čosi stabilnejšie. Najmä preto, že si s aktuálnou vládnou
koalíciou prirodzene rozumie. Predsa len, stál pri jej zrodení. To mu tiež môže v priebehu výkonu funkcie priťažiť, pretože bude
spochybňovaná jeho nadstraníckosť,“ nazdáva sa politológ.

Dynamika politickej situácie

Dubóczi podotkol, že v súčasnosti je ešte náročné predikovať, aké budú rozdiely medzi tým, ako vykonávala prezidentský mandát
Čaputová, a tým, ako to bude robiť Pellegrini.

„Myslím, že v tomto ohľade veľa napovie čas. Uvidíme, ako sa Peter Pellegrini postaví k už nastoleným politickým otázkam, ktoré
slovenskú spoločnosť názorovo rozdeľujú. Veľa záleží od dynamiky politickej situácie a ďalších krokov vládnej koalície,“ vraví.

Politológ ale pripomenul, že nový prezident už vo volebnej kampani naznačoval, že nechce byť úplne protiváhou vlády a zároveň má
záujem eliminovať konflikty medzi ústavnými orgánmi. Rovnako však naznačoval, že plánuje i vystupovať proti krokom vládnej garnitúry,
ktoré by neboli prospešné pre ľudí. To je podľa Dubócziho pomerne vágna definícia.

„Kľúčové pre budúce hodnotenie funkčného obdobia Petra Pellegriniho bude preto to, ako medzi týmito dvoma rovinami bude hľadať
rovnováhu, respektíve, či sa mu to vôbec podarí,“ myslí si.

Silný mandát

Nová hlava štátu dostala podľa politológa silný mandát vzhľadom na to, že ho volilo vyše 1,4 milióna voličov. Podotkol, že prezident SR
má stále najmä reprezentatívnu funkciu. „To znamená, že prezident má relatívne jasne určené roly. Kľúčové však budú kontúry
Pellegriniho prezidentskej politiky a vzťahu s vládnou koalíciou – tie sa v praxi okrem iného ukážu najmä v legislatívnom procese, pri
vymenovávaní funkcionárov či zahraničnej politike,“ vysvetľuje.

Dubóczi pripomenul, že v oblasti domácej politiky má prezident relatívne obmedzené kompetencie, môže najmä poukazovať na problémy
a kreovať spoločenskú agendu.

Inauguračný prejav

„Ako vyplýva aj z jeho inauguračného prejavu, uvedomuje si, že sa v rámci výkonu svojej funkcie bude musieť sústrediť na stabilizáciu a
upokojenie spoločnosti. Takýto proces však skutočne môže nabrať rôzne podoby a je otázne, či sa novému prezidentovi podarí úspešne
personifikovať spájanie spoločnosti, “ podotýka politológ.

Nazdáva sa, že pri hodnotení Pellegriniho mandátu budú podstatné dve kategórie, a to prispôsobivosť a nadstraníckosť. Zároveň je podľa
Dubócziho otázne to, ako ich vybalansuje vo vzťahu k súčasnej vládnej koalícii.
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„Ukáže sa to najmä v oblastiach, kde vláda bude potrebovať prezidentov súhlas – najmä v legislatívnom procese či vymenovávaní
funkcionárov. Stačí spomenúť, že Petra Pellegriniho čakajú rozhodnutia o návrhoch zmien v RTVS, vymenovania riaditeľa SIS či
legislatívnej úpravy fungovania mimovládneho sektoru,“ vymenúva a podotýka, že nový prezident už neraz ukázal, že sa dokáže tak
prispôsobiť, ako aj odporovať niečomu. Skúsenosti z posledného obdobia ale podľa politológa ukazujú určitú nekonzistentnosť medzi
slovami a skutkami.

Zahraničná politika

Na margo zahraničnej politiky Dubóczi poukázal, že Pellegrini deklaroval aktívne participovanie na reprezentácii štátu. Dodal, že v tomto
smere neočakáva výraznejšie rozdiely v porovnaní s predošlými hlavami štátu.

„Jediným otáznikom ostáva zahranično-politická orientácia Slovenska. Za posledné mesiace sme mohli v rámci tzv. suverénnej
zahraničnej politiky na všetky svetové strany vidieť viaceré kontroverzné vládne kroky, ktoré naštrbili reputáciu Slovenska ako
spoľahlivého a dôveryhodného partnera v euroatlantických štruktúrach,“ vraví politológ a poukazuje na to, že z Pellegriniho vyjadrení v
minulosti je zrejmé, že nie je v týchto otázkach radikálny.

Dubóczi zdôraznil, že je otázne, do akej miery bude nový prezident schopný odporovať neštandardnej, prípadne i pre zahraničné záujmy
SR škodlivej, rétorike. Pellegrini podľa neho v minulosti ukázal, že je schopný kritizovať aj ľudí zo svojho politického tábora.

„V jeho inauguračnom prejave zaznelo to, že Slovensko ostane pevnou súčasťou EÚ a aj NATO. Na druhej strane v nich však má
vykonávať suverénnu politiku. To je, samozrejme, v poriadku, ale posledné skúsenosti hovoria, že za podobnými vyjadreniami sa môže
skryť hocičo,“ uzavrel.

Viac k témam: bývalá prezidentka SR, Politológ, Prezident SR

Zdroj: SITA.sk – Pellegrini je politicky skúsenejší ako Čaputová, ale podľa politológa prináša so sebou určitú „politickú batožinu“ © SITA
Všetky práva vyhradené.
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16.6.2024 (SITA.sk) - Nový slovenský prezident Peter Pellegrini je politicky skúsenejší ako jeho predchodkyňa Zuzana Čaputová, no
prináša so sebou určitú „politickú batožinu". Prezidentova politická história má potenciál limitovať jeho šance na upokojenie spoločnosti.

Iný politický tábor

Pre agentúru SITA to skonštatoval politológ Peter Dubóczi z Katedry politológie Filozofickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach. Dodal, že každý z nich pochádza z iného politického tábora. Dubóczi tiež skonštatoval, že hoci exprezidentka zažila počas
svojho mandátu viacero kritických momentov, nový prezident do kritickej situácie priamo nastupuje.

Poukázal pritom na to, že rozpoloženie slovenskej spoločnosti je v súčasnosti oveľa viac napäté a polarizované, a to aj v súvislosti s
nedávnym atentátom na predsedu vlády Roberta Fica (Smer-SD).

„Dá sa však očakávať, že funkčné obdobie Petra Pellegriniho bude časom o čosi stabilnejšie. Najmä preto, že si s aktuálnou vládnou
koalíciou prirodzene rozumie. Predsa len, stál pri jej zrodení. To mu tiež môže v priebehu výkonu funkcie priťažiť, pretože bude
spochybňovaná jeho nadstraníckosť," nazdáva sa politológ.

Dynamika politickej situácie

Dubóczi podotkol, že v súčasnosti je ešte náročné predikovať, aké budú rozdiely medzi tým, ako vykonávala prezidentský mandát
Čaputová, a tým, ako to bude robiť Pellegrini.

„Myslím, že v tomto ohľade veľa napovie čas. Uvidíme, ako sa Peter Pellegrini postaví k už nastoleným politickým otázkam, ktoré
slovenskú spoločnosť názorovo rozdeľujú. Veľa záleží od dynamiky politickej situácie a ďalších krokov vládnej koalície," vraví.

Politológ ale pripomenul, že nový prezident už vo volebnej kampani naznačoval, že nechce byť úplne protiváhou vlády a zároveň má
záujem eliminovať konflikty medzi ústavnými orgánmi. Rovnako však naznačoval, že plánuje i vystupovať proti krokom vládnej garnitúry,
ktoré by neboli prospešné pre ľudí. To je podľa Dubócziho pomerne vágna definícia.

„Kľúčové pre budúce hodnotenie funkčného obdobia Petra Pellegriniho bude preto to, ako medzi týmito dvoma rovinami bude hľadať
rovnováhu, respektíve, či sa mu to vôbec podarí," myslí si.

Silný mandát

Nová hlava štátu dostala podľa politológa silný mandát vzhľadom na to, že ho volilo vyše 1,4 milióna voličov. Podotkol, že prezident SR
má stále najmä reprezentatívnu funkciu. „To znamená, že prezident má relatívne jasne určené roly. Kľúčové však budú kontúry
Pellegriniho prezidentskej politiky a vzťahu s vládnou koalíciou – tie sa v praxi okrem iného ukážu najmä v legislatívnom procese, pri
vymenovávaní funkcionárov či zahraničnej politike," vysvetľuje.

Dubóczi pripomenul, že v oblasti domácej politiky má prezident relatívne obmedzené kompetencie, môže najmä poukazovať na problémy
a kreovať spoločenskú agendu.

Inauguračný prejav

„Ako vyplýva aj z jeho inauguračného prejavu, uvedomuje si, že sa v rámci výkonu svojej funkcie bude musieť sústrediť na stabilizáciu a
upokojenie spoločnosti. Takýto proces však skutočne môže nabrať rôzne podoby a je otázne, či sa novému prezidentovi podarí úspešne
personifikovať spájanie spoločnosti, " podotýka politológ.

Nazdáva sa, že pri hodnotení Pellegriniho mandátu budú podstatné dve kategórie, a to prispôsobivosť a nadstraníckosť. Zároveň je podľa
Dubócziho otázne to, ako ich vybalansuje vo vzťahu k súčasnej vládnej koalícii.

„Ukáže sa to najmä v oblastiach, kde vláda bude potrebovať prezidentov súhlas – najmä v legislatívnom procese či vymenovávaní
funkcionárov. Stačí spomenúť, že Petra Pellegriniho čakajú rozhodnutia o návrhoch zmien v RTVS, vymenovania riaditeľa SIS či
legislatívnej úpravy fungovania mimovládneho sektoru," vymenúva a podotýka, že nový prezident už neraz ukázal, že sa dokáže tak
prispôsobiť, ako aj odporovať niečomu. Skúsenosti z posledného obdobia ale podľa politológa ukazujú určitú nekonzistentnosť medzi
slovami a skutkami.

Zahraničná politika
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Na margo zahraničnej politiky Dubóczi poukázal, že Pellegrini deklaroval aktívne participovanie na reprezentácii štátu. Dodal, že v tomto
smere neočakáva výraznejšie rozdiely v porovnaní s predošlými hlavami štátu.

„Jediným otáznikom ostáva zahranično-politická orientácia Slovenska. Za posledné mesiace sme mohli v rámci tzv. suverénnej
zahraničnej politiky na všetky svetové strany vidieť viaceré kontroverzné vládne kroky, ktoré naštrbili reputáciu Slovenska ako
spoľahlivého a dôveryhodného partnera v euroatlantických štruktúrach," vraví politológ a poukazuje na to, že z Pellegriniho vyjadrení v
minulosti je zrejmé, že nie je v týchto otázkach radikálny.

Dubóczi zdôraznil, že je otázne, do akej miery bude nový prezident schopný odporovať neštandardnej, prípadne i pre zahraničné záujmy
SR škodlivej, rétorike. Pellegrini podľa neho v minulosti ukázal, že je schopný kritizovať aj ľudí zo svojho politického tábora.

„V jeho inauguračnom prejave zaznelo to, že Slovensko ostane pevnou súčasťou EÚ a aj NATO. Na druhej strane v nich však má
vykonávať suverénnu politiku. To je, samozrejme, v poriadku, ale posledné skúsenosti hovoria, že za podobnými vyjadreniami sa môže
skryť hocičo," uzavrel.

Viac k témam: bývalá prezidentka SR, Politológ, Prezident SR

Zdroj: SITA.sk - Pellegrini je politicky skúsenejší ako Čaputová, ale podľa politológa prináša so sebou určitú „politickú batožinu“ © SITA
Všetky práva vyhradené.

Pellegrini je politicky skúsenejší ako Čaputová, ale podľa politológa prináša so sebou určitú „politickú batožinu“
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